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KS § 84/21 
Svar på medborgarförslag om att anlägga en Hälsans stig 
KS2020.0252 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 78/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 84/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget anses besvarat med anledning av att intentionen 
att anlägga promenadvägar som passar alla finns med i framtida utvecklingsarbete. 
 

Bakgrund  

Ett medborgarförslag har lämnats in med förslag om att Skövde kommun anlägger en Hälsans stig.  
Riksförbundet HjärtLung har tagit fram riktlinjer om Hälsans stig och i den beskrivningen framgår 
att stigen ska vara en trygg och säker promenadväg som passar alla. Det ska vara lätt att ta sig till 
stigen och den ska vara lätt att använda. Underlaget ska vara jämt och enkelt och ska inte bjuda på 
överraskningar som branta backar eller trappor. Skyltar ska göra det möjligt att hitta vägen utan 
andra hjälpmedel. Hälsans stig ska erbjuda en enkel möjlighet till vardagsmotion för många 
människor. 
 
Förslagsställaren tar upp att det görs stora satsningar på Billingen men att det bör finnas någon nere i 
staden då alla inte har bil för att kunna åka upp till berget. Medborgarförslaget har remitterats till 
kultur- och fritidsnämnden som har lämnat ett yttrande. En dialog kring medborgarförslaget har förts 
med sektor samhällsbyggnad/enhet natur. Förslaget ses som positivt av båda parter och kommer tas i 
beaktan i framtida utvecklingsarbete samt inom befintlig budget för parkanpassning och 
centrumutveckling. 
 
Handlingar 

Medborgarförslag om att anlägga en Hälsans Stig                                                                                                                                                    
KF § 88/20 Anmälan av nytt medborgarförslag om att anlägga en Hälsans stig                                                                                                                                                    
KFN § 13/21 Remiss, Medborgarförslag om att upprätta en Hälsans stig 
Skickas till 

Medborgarförslagsställaren 
Kultur- och fritid 
Sektor samhällsbyggnad 
 

  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsen Datum:2021-06-07 kl. 13:00 6(68) 

 

 

KS § 85/21 
Svar på medborgarförslag om behov av anpassade 
badplatser för kallbadare i kommunen 
KS2020.0295 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 79/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 85/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget anses vara besvarat med svaret från kultur- och 
fritid att badstegar har funnits under vintern och att en utvärdering sker innan beslut tas om 
kommande säsong. 
 
Bakgrund 

Två medborgarförslag har lämnats in som tar upp frågan om kalla bad i Skövde kommen.  
 
Nu när den ordinarie badsäsongen snart är slut plockas badbryggor och badstegar in från Skövde 
kommuns offentliga badplatser. Samtidigt går startskottet för kallbadarnas riktiga högsäsong och 
utan medel för att ta sig i vattnet på ett säkert och tryggt sätt försämras möjligheterna till kalla bad. 
 
Intresset för att bada kallt under höst och vinterhalvår har ökat lavinartat de senaste åren och allt 
tyder på att intresset kommer att vara skyhögt i år. Många studier visar på kallbadandets positiva 
effekter såväl fysiskt och psykiskt och de som en gång provat att kallbada blir snabbt beroende och 
gläder sig åt den stundande kallbadssäsongen. Bara i Skövde kommun finns det flera 
kallbadsgrupper/föreningar med medlemmar som kallbadar vid gemensamma sammankomster. 
 
Bodil Sörman, som är förslagsställare, vill nu uppmärksamma Fritidsförvaltningen på Skövde 
kommun om behovet av anpassade kallbadplatser. Vi önskar helst att badstegar får vara kvar även 
under höst, vinter och vår för att öka tillgängligheten och möjligheten till bad under säkra 
förhållanden. Det är en åtgärd som i sig skulle bidra till en bättre folkhälsa och även stärka intresset 
för vinterturism till Skövde kommun. Kanske finns det andra lösningar på problemet än att ha kvar 
sommarens badstegar och bryggor? Vi ställer gärna upp och bidrar med mer information utifrån vårt 
perspektiv. 
 
Medborgarförslaget har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som lämnar följande yttrande.  
 
Fritidsavdelningen har under säsongen 2020/2021 lämnat två badstegar för kallbadare vid 
Sjötorpssjöns badplats samt stora badplatsen i Simsjön. Denna möjlighet till kallbad kommer att 
utvärderas efter säsongen, då utrustning som befinner sig i vatten/is under vinterhalvåret utsätts för 
påfrestningar. En god dialog förs mellan fritidsavdelningen och kallbadare. 
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Handlingar 

Medborgarförslag om behov av anpassade badplatser för kallbadare i kommunen                                                                                                                                                    
KF § 88/20 Anmälan av nytt medborgarförslag om behov av anpassade badplatser för kallbadare i 
kommunen                                                                                                                                                    
KFN § 6/21 Remiss, Medborgarförslag om anpassade badplatser för kallbadare i kommunen 
 

Skickas till 

Medborgarförslagsställaren 
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KS § 86/21 
Svar på medborgarförslag om kalla bad i Skövde kommun 
KS2020.0309 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 80/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 86/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget anses besvarat med svaret från kultur- och fritid 
att badstegar har funnits under vintern och att en utvärdering sker innan beslut tas om kommande 
säsong. 
 
Bakgrund 

Två medborgarförslag har lämnats in som tar upp frågan om kalla bad i Skövde kommen.  
den ordinarie badsäsongen snart är slut tas badstegar in för Skövde kommuns offentliga badplatser. 
Samtidigt går startskottet för kallbadarnas riktiga högsäsong. Utan medel för att ta sig i vattnet på ett 
säkert och tryggt sätt försämras möjligheterna till kalla bad. 
 
Intresset för att bada kallt under höst och vinterhalvår har ökat lavinartat de senaste åren och allt 
tyder på att intresset kommer att vara skyhögt i år. Många studier visar på kallbadandets positiva 
effekter såväl fysiskt som psykiskt och de som en gång provat att kallbada blir snabbt inbitna och 
gläder sig åt den stundande kallbadssäsongen, inte minst nu i rådande pandemitider.  
 
Förslagsställaren Merlina Poljak Käll, vill uppmärksamma om behovet av anpassade kallbadplatser 
och önskar helst att badstegar bl a Herrekvarn Simjöns får vara kvar även under höst- och 
vintersäsongen för att öka tillgängligheten och möjligheten till bad under säkra förhållanden. 
 
Det är en åtgärd som i sig skulle bidra till en bättre folkhälsa och även stärka intresset för 
vinterturism till Skövde Kommun. Skövde som inte är direkt känd att vara en sjöstad har fantastiska 
badmöjligheter i små fina sjöar såsom Sjötorpssjön och Simsjön och det kan lyftas fram mer även för 
vinterturism. 
 
Medborgarförslaget har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som lämnar följande yttrande.  
Fritidsavdelningen har under säsongen 2020/2021 lämnat två badstegar för kallbadare vid 
Sjötorpssjöns badplats samt stora badplatsen vid Simsjön. Denna möjlighet till kallbad kommer 
utvärderas efter säsongen, då utrustning som befinner sig i vatten/is under vinterhalvåret utsätts för 
påfrestningar. Information för medborgare om vart man kan hitta kallbadplatser finns på Next 
Skövdes hemsida. En god dialog förs mellan fritidsavdelningen och kallbadare i kommunen. 
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Handlingar 

Medborgarförslag-Kalla-Bad-Skövde-Kommun                                                                                                                                                    
KFN § 14/21 Remiss, Medborgarförslag om kalla bad i Skövde kommun                                                                                                                                                    
KF § 116/20 Anmälan av nytt medborgarförslag om kalla bad i Skövde kommun 
 

Skickas till 

Medborgarförslagsställaren 
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KS § 87/21 
Svar på medborgarförslag om enhetlig resursfördelning 
för de kommunala skolorna i Skövde kommun 
KS2020.0380 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 85/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 87/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat med motivering att i reviderad 
resursfördelningsmodell 2022 kommer det att framgå det faktiska elevbidraget per program som 
rektor tilldelas.  
 
Bakgrund 

Medborgarförslagsställaren föreslår att Skövde kommun utreder och inför en enhetlig 
resursfördelningsmodell för alla kommunala skolor inklusive Gymnasium Skövde. I förslaget 
utvecklar förslagsställaren sina tankar och lyfter bl a fram att förslaget är för att skapa tydlighet, 
transparens och likvärdighet. Barn- och utbildningsnämnden bör även besluta om driftpeng för 
gymnasiets nationella program. Detta skulle tydliggöra för politiken vad en rektor faktiskt får för en 
elev per år. Det skulle också möjliggöra för de fristående gymnasieskolorna i Skövde kommun att få 
information om driftpengen inför kommande kalenderår innan årsskiftet, istället för som nu, i mitten 
av februari i innevarande budgetår. 
 
Medborgarförslaget har remitterats till barn- och utbildningsnämnden för yttrande. 
 
Barn- och utbildningsnämnden skriver i sitt yttrande att nämnden beslutade 2020-12-17, §137 om 
reviderad resursfördelningsmodell. I resursfördelningsmodellen framgår hur ekonomiska resurser 
fördelas till enheterna inom förskola, fritidshem, grundskola, grundsärskola och gymnasieskola. 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2020-12-17, § 136 om nämndens verksamhetsplan med 
internbudget. I internbudget framgår elevbidraget per program på gymnasieskolan 2021 inklusive 
gemensamma kostnader för administration inom gymnasieskolan.  
 
Sektorn arbetar kontinuerligt med att förbättra och förtydliga resursfördelningsmodellen. Att 
tydliggöra det faktiska elevbidraget per program som rektor tilldelas är ett led i 
förbättringsprocessen.  
 
Sammantaget kan konstateras, att utifrån nämndens resursfördelningsmodell och internbudget samt 
sektorns fortsatta förbättringsarbete, föreslås att medborgarförslaget anses besvarat.   
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Handlingar 

Medborgarförslag om enhetlig resursfördelning för de kommunala skolorna i Skövde                                                                                                                                                    
Örebro Resursfördelningsmodell för gymnasieskola - ersättningsnivåer 2020                                                                                                                                                    
Skövde barn-och-utbildningsnamndens-intern-budget-2020                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämnden sammanträde den 2021-04-29 - Remissvar_ 
Medborgar... 
 

Skickas till 

Förslagsställaren 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KS § 88/21 
Svar på medborgarförslag om kommunövergripande 
gemensam resurs för hemmasittare i grundskolan i 
Skövde kommun 
KS2020.0406 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 86/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 88/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget besvarat med motivering att hantering av 
upprepad eller längre frånvaro finns reglerat i Skollagen (SkoL7 kap 19a §) samt att hantering av 
problematisk skolfrånvaro ingår i rektors inre organisation att besluta om (SkoL 2 kap 10 §). 
 
Yrkanden 
Jerzy Kucier (SD) yrkar bifall till medborgarförslaget.  
Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Beslutsgång  
Ordförande ställer yrkanden mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Reservation 
Jerzy Kucier (SD) och Jonas Eriksson reserverar sig till förmån för eget förslag.  
 
Bakgrund 

I ett medborgarförslag föreslås att Skövde kommun utreder och inför en kommunövergripande 
gemensam mobil och digital resurs för hemmasittare i grundskolan. I förslaget framgår att idag har 
den enskilda skolenheten ansvar för de elever som pga olika anledningar inte kommer till skolan, sk 
hemmasittare. Detta ansvar är för stort för en enskild skola att hantera, både pedagogiskt, socialt och 
ekonomiskt. Det kan variera stort mellan skolor hur många hemmasittare de har vilket ytterligare 
försvårar situationen för rektorer, lärare och elevhälsa att lösa situationen. Ansvaret för hemmasittare 
bör ligga centralt och det behövs en kommunövergripande gemensam resurs som stödjer både skolor 
och hemmasittare så att eleven så snabbt som möjligt kan återvända till skolan. Därför behöver 
Skövde kommun inrätta en kommungemensam resurs för hemmasittare. Den bör innehålla ett mobilt 
team med pedagogisk, psykosocial och medicinsk kompetens för att stötta den enskilda skolans 
rektor, lärare och elevhälsa samt för att kunna jobba direkt mot elev. Den bör även innehålla en 
digital lärresurs som kan hålla kontakt med eleven dagligen vilket har stor social och pedagogisk 
betydelse för att bryta elevens isolering, stärka självkänsla och självförtroende, skapa struktur i 
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vardagen, återfå lusten att lära och fylla kunskapsluckor. Pandemin har visat att det krävs digitala 
resurser även för hemmasittare för att dessa elever ska kunna fullfölja sin skolgång. 
 
Medborgarförslaget har skickats till barn- och utbildningsnämnden för yttrande.  
 
Barn- och utbildningsnämnden har 2020-12-17 § 136 beslutat om nämndens verksamhetsplan 2021-
2022. I denna finns upptaget olika strategier och aktiviteter som ska leda till att målen Hög 
måluppfyllelse och Trygghet och Studiero nås. Till detta kan strategin processorienterade arbetssätt 
kopplas för sektorns arbete gällande hantering av problematisk skolfrånvaro. Sektorn vill, förutom 
ovanstående nämnda arbetssätt, även hänvisa till vad skollagen säger kopplat till hantering av 
upprepad eller längre frånvaro, vilket sektorn arbetar utifrån och leder till att åtgärder vidtas. 
Av skollagen 7 kap 19a § går att utläsa ”Om en elev har upprepad eller längre frånvaro från den 
verksamhet som avses i 17 § ska rektorn, oavsett om det är fråga om giltig eller ogiltig frånvaro, se 
till att frånvaron skyndsamt utreds om det inte är obehövligt. Utredningen ska genomföras i samråd 
med eleven och elevens vårdnadshavare samt med elevhälsan”. ”Om förutsättningarna för en 
utredning om särskilt stöd enligt 3 kap. 7 § är uppfyllda ska även en sådan utredning inledas”. ”När 
en utredning om en elevs frånvaro har inletts ska rektorn se till att frånvaron snarast anmäls till 
huvudmannen”. 
 
Hantering av problematisk skolfrånvaro ingår även i rektors inre organisation att besluta om, SkoL 2 
kap 10 §, där det också framgår att rektor ansvarar för att fördela resurser inom enheten efter barnens 
och elevernas olika förutsättningar och behov. 
Vidare har lagen öppnat upp för skolor att använda fjärr- och distansundervisning i större 
utsträckning än tidigare. Detta finns reglerat i Skollagen; 1 kap 3 §, 21 kap 12-13 § och 22 kap 11 § 
och kan med fördel användas till elever med problematisk skolfrånvaro. 
 
Sammantaget kan konstateras, att utifrån nämndens verksamhetsplan och därmed sektorns fortsatta 
arbete med processorienterade arbetssätt samt gällande reglering i Skollagen, föreslås att 
medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Handlingar 

Medborgarförslag om kommunövergripande gemensam resurs för hemmasittare i grundskolan i 
Skövde kommun                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämnden sammanträde den 2021-03-22 - 
Remissvar_Medborgarförslag om kommunövergripande gemensam resurs för hemmasittare i 
grundskolan i Skövde kommun 
 

Skickas till 

Medborgarförslagsställaren 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KS § 89/21 
Svar på medborgarförslag om läsårsbudget för Skövde 
kommuns kommunala skolor 
KS2020.0407 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 87/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 89/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. 
 
Bakgrund 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemålet att Skövde kommun utreder och inför 
läsårsbudget för de kommunala skolorna, såväl grundskolan som gymnasieskolan.  
 
Följande yttrande har lämnats av ekonomichefen. 
Skövde kommun tillämpar idag en kalenderårsbudget för alla kommunens verksamheter. 
Förslagsställaren menar att detta försvårar för skolans verksamhet som följer läsår som spänner över 
två kalenderhalvår. Vidare att det är en utmaning för rektorer att lägga en budget i december som ska 
ta hänsyn till verksamheten i augusti följande år, då skolorna har nya intag och nya elevgrupper. 
Förslagsställaren anser att detta innebär en risk att stöd kan utebli för elever under deras första 
termin. Kommunens ekonomi och verksamhetsstyrning samt praxis i kommunsektorn stödjer inte 
läsårsbudgetar utan kommunen följer kalenderåret. Skövde kommun har således inte brutet 
räkenskapsår. Kommunfullmäktiges elevpeng baseras dock på antalet barn vid aktuell tidpunkt och 
justeras efter faktiskt elev- och barnunderlag det vill säga följer läsåret. En annan aspekt är att det 
försvårar samverkan mellan övriga sektorer samt att Årsredovisningen som enligt lag tas fram följer 
räkenskapsåret och då ska även skolans verksamsamhet rapporteras och utvärderas. Avslutningsvis 
skulle en ny budgetmodell för skolan öppna upp för fler verksamheters önskemål om olika varianter, 
öka administrationen och försämra styrningen. 
 
Förvaltningens bedömning är att mot bakgrund av ekonomichefens yttrande är förslaget att 
medborgarförslaget avslås. 
 
Handlingar 

Medborgarförslag om läsårsbudget för Skövdes kommunala skolor                                                                                                                                                    
Yttrande från Ekonomichef Remiss medborgarförslag om läsårsbudget för Skövdes kommunala 
skolor 
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Skickas till 

Medborgarförslagsställaren 
Ekonomichefen 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KS § 90/21 
Svar på medborgarförslag om kommunövergripande 
resursskola för grundskolan i Skövde kommun 
KS2020.0408 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 88/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 90/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat med motivering att frågan redan 
hanterats politiskt i barn- och utbildningsnämnden 2020-11-02 § 115 där man beslutade att avsluta 
den tidigare aktiviteten att utreda förutsättningar för en kommunövergripande resursskola. 
 
Yrkanden 
Jerzy Kucier (SD) yrkar bifall till medborgarförslaget.  
Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Beslutsgång  
Ordförande ställer yrkanden mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Reservation 
Jerzy Kucier (SD) och Jonas Eriksson reserverar sig till förmån för eget förslag.  
 
Bakgrund 

Ett medborgarförslag har lämnats till Skövde kommun. I detta föreslås att Skövde kommun utreder 
och inför en kommunövergripande resursskola för elever i grundskolan.  
 
I dag finns det ingen resursskola i Skövde kommun. En resursskola är till för elever med omfattande 
behov av särskilt stöd, ofta barn och unga med olika NPF-diagnoser tex autism och Aspergers {NPF 
= neuropsykiatriska funktionsnedsättningar). Dessa elever går idag i vanliga klasser. Då dessa elever 
behöver omfattande stödåtgärder under hela skoldagen är det svårt för undervisande lärare och 
elevhälsoteam på den enskilda skolan att ge dessa elever det stöd och de förutsättningar för lärande 
de har rätt till. En utredning bör ta hänsyn till pedagogiska, organisatoriska och ekonomiska 
förutsättningar. Lokalmässigt har kommunens nybyggda F-6 skolor tex Billingskolan och 
Trädgårdsstadens skola redan nu ändamålsenliga lokaler och förutsättningar för en resursskola. För 
högstadiet är Vasaskolan lämplig då kompetens redan finns i arbetslaget för grundsärskolans elever 
som läser ämnen. 
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Medborgarförslaget har skickats till barn- och utbildningsnämnden för yttrande. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2019-12-19, § 150 om Verksamhetsplan 2020-2022. I 
nämnda verksamhetsplan fanns då aktiviteten Utreda förutsättningar för en kommunövergripande 
resursskola upptagen. Frågan har därefter lyfts till arbetsutskottet för dialog, 2020-08-17, och 
sedermera till arbetsutskott och nämnd för beslut. Barn- och utbildningsnämnden beslutade, utifrån 
redovisat underlag, BUN 2020-11-02 § 115 att avsluta aktiviteten och därmed avstå från att i nuläget 
utreda frågan. Detta utifrån att sektorn kontinuerligt arbetar med kvalitetsarbete där bl a olika 
skollagsgrundande processer ingår som syftar till att uppnå likvärdighet mellan kommunens skolor. 
En viktig process i detta sammanhang är processen särskilt stöd, där verksamhetens framtida behov 
av åtgärder och insatser tas fram. Även grundskolans kompetensutveckling med specialpedagogik 
för lärande är en viktig insats för elever i behov av särskilt stöd. 
 
Det finns ingen klar reglering i Skollagen gällande för eller emot införande av resursskola. Dock kan 
konstateras att det framgår av Skollagens 3 kap. Barns och elevers utveckling mot målen kring hur 
särskilt stöd och extra anpassningar ska hanteras för barn/elever som är i behov av detta. 
 
Då inget ytterligare tillkommit i frågan sedan ärendet hanterades på barn- och utbildningsnämndens 
sammanträde 2020-11-02 föreslås att medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Handlingar 

Medborgarförslag om kommunövergripande resursskola för grundskolan i Skövde kommun                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämnden sammanträde den 2021-03-22 - Remissvar 
Medborgarförslag om kommunövergripande resursskola för grundskolan i Skövde kommun 
Skickas till 

Medborgarförslagsställaren 
Barn- och utbildningsnämnden 
 

  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsen Datum:2021-06-07 kl. 13:00 18(68) 

 

 

KS § 91/21 
Svar på medborgarförslag om socioekonomisk 
resursfördelning baserat på aktuellt elevunderlag för 
grundskolorna i Skövde 
KS2020.0409 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 89/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 91/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget är besvarat med motiveringen att barn- och 
utbildningsnämnden 2020-12-17 § 137 beslutade om reviderad resursfördelningsmodell som 
omfattar socioekonomisk fördelning. 
 
Yrkanden 
Jerzy Kucier (SD) yrkar bifall till medborgarförslaget.  
Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Beslutsgång  
Ordförande ställer yrkanden mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut.  
 
Reservation 
Jerzy Kucier (SD) och Jonas Eriksson reserverar sig till förmån för eget förslag.  
 
Bakgrund 

I ett medborgarförslag föreslås att Skövde kommun utreder och inför en socioekonomisk 
resursfördelning baserat på aktuellt elevunderlag och föreslagna ingångsvärden för grundskolorna. I 
förslaget framgår att den socioekonomiska resursfördelningen inom sektor barn och utbildning i 
Skövde kommun baseras inte på det aktuella elevunderlaget utan på ett socioekonomiskt index 
publicerat av Skolverket baserat på föregående läsårs elevsammansättning och skolresultat. För att 
säkerställa en mer träffsäker socioekonomisk resursfördelning bör den baseras på aktuellt 
elevunderlag, dvs de ingångsvärden elever för med sig inför ett nytt läsår. 
 
Medborgarförslaget har remitterats till barn- och utbildningsnämnden för yttrande. 
 
Barn- och utbildningsnämnden fattar årligen beslut om reviderad resursfördelningsmodell. I enlighet 
med skollagen 2 kap § 8b ska kommuner fördela resurser till utbildning inom skolväsendet efter 
barnens och elevernas olika förutsättningar och behov. Nämnden beslutade 2020-12-17, § 137, om 
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reviderad resursfördelningsmodell. I resursfördelningsmodellen framgår hur den socioekonomiska 
fördelningen förhåller sig. 
 
Modellen för fördelning av medel kopplat till socioekonomisk resursfördelning bygger på det 
socioekonomiska index som Statistiska Centralbyrån tagit fram. Sektor barn- och utbildning följer 
kontinuerligt upp om fördelningen är rimlig, vilka insatser som görs och vilka resultat de ger. 
Resultatet av uppföljningen visar på att fördelningen utifrån nuvarande modell är rimlig. SKR, 
Sveriges kommuner och regioner, rekommenderar kommuner att endast göra förändringar i sin 
resursfördelningsmodell om det finns ett underlag som tydligt visar att modellen inte är tillräckligt 
träffsäker eller har andra brister. En fördelning som bygger på registerdata är ett relativt enkelt sätt 
att skatta skillnader i behov. Det är också en objektiv grund för resursfördelning, eftersom skolorna 
inte kan påverka underlaget som fördelningen bygger på. En sådan modell fångar in systematiska 
skillnader mellan skolorna som beror på socioekonomiska skillnader. Även Skolverket delar ut 
statsbidrag såsom statsbidraget Likvärdig skola utifrån samma variabler. 
Sammantaget kan konstateras, att utifrån nämndens resursfördelningsmodell, föreslås att 
medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Handlingar 

Medborgarförslag om socioekonomisk resursfördelning baserat på aktuellt elevunderlag för 
grundskolorna i Skövde                                                                                                                                                    
barn-och-utbildningsnamndens-resursfordelningsmodell-reviderad                                                                                                                                                    
Index per skolenhet Statsbidrag för en likvärdig skola 2020                                                                                                                                                    
Protokollsutdrag från Barn- och utbildningsnämnden sammanträde den 2021-04-29 - Remissvar_ 
Medborgar... 
 

Skickas till 

Medborgarförslagsställaren 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KS § 92/21 
Sommargåva 2021 
KS2021.0183 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 76/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 92/21 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektör Tomas Fellbrant i uppdrag att tillse att en gåva till 
ett värde av 500 kronor ges till samtliga anställda. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att för ändamålet avsätta medel från Kommunstyrelsens 
utvecklingsmedel om högst 3 250 tkr. 
 
På grund av jäv delar inte Klas Hedenberg (C) i handläggningen i detta ärende. 
 
Bakgrund 
Det senaste året har många medarbetare till följd av Corona/Covid-19 haft en hög arbetsbelastning. 
Som ett uttryck för uppskattning för de insatser som gjorts, har ett förslag lyfts om en sommargåva 
till samtliga medarbetare i Skövde kommun. Gåvan ger också ett stöd till den hårt ekonomiskt 
drabbade handel- service- och restaurangnäringen i Skövde kommun. Gåvan ska kunna lösas in i 
valfri butik, serviceverksamhet eller restaurang lokalt i Skövde kommun t.o.m. den 30 sep 2021.  

De medarbetare som föreslås omfattas av gåvan är månadsavlönade (tillsvidareanställda och 
visstidsanställda), de timavlönade som arbetar kontinuerligt i verksamheten samt de sommarvikarier 
som kommer att vara anställda i kommunen under sommaren. Sommarpraktikanter omfattas inte av 
gåvan utan får en separat gåva. Gåvans värde föreslås till 500 kronor per medarbetare. 
 
Regeringen har beslutat att förlänga möjligheten att ge skattefria gåvor till anställda. Reglerna trädde 
i kraft 1 maj 2021 men gäller för helåret 2021 och värdet på den extra skattefria gåvan uppgår till 
2000 kr/anställd. 
 
Handlingar 

Skickas till 

Kommundirektör 
Ekonomichef 
HR-chef 
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KS § 93/21 
Dataskyddsombudets granskning av Microsofts Office 365 
molntjänst för e-post 
KS2020.0261 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 91/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 93/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till Sektor styrning och verksamhetsstöd SSV och Avdelningen 
för IT och verksamhetsutveckling att genomföra en fördjupad risk- och sårbarhetsanalys samt 
konsekvensbedömning avseende dataskydd för molntjänsten. Med molntjänsten avses – i relation 
till GDPR – såväl e-post som övriga slutanvändartjänster i Microsoft Office365, exempelvis Teams. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till SSV att uppdatera kommunens riktlinjer och instruktioner 
för användningen av molntjänster (antagna av kommunfullmäktige 2014-05-11). Arbetet 
formaliseras som en policy vilken antas av kommunfullmäktige att börja gälla 2022-01-01. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna detta beslut som svar på Dataskyddsombudets granskning 
av Microsoft Office 365 molntjänst för e-post. 

 
Bakgrund 

Kommunens dataskyddsombud har granskat den övergång till Microsofts molntjänst Office 365 för 
e-post som påbörjades år 2020 och som slutförs i maj 2021. Granskningen behandlar huruvida 
övergången föregåtts av en tillräcklig risk- och sårbarhetsanalys samt konsekvensbedömning i syfte 
att efterleva skyddet för personuppgifter i enlighet med GDPR. 
 
En av slutsatserna i granskningen pekar på behovet av en grundligare risk- och sårbarhetsanalys 
samt konsekvensbedömning avseende dataskydd för molntjänsten än vad som hittills gjorts. 
Granskningen framhåller därtill vikten av att kommunens riktlinjer och instruktioner för det 
generella IT-användandet, uttryckta i Informationssäkerhetsinstruktioner användare från 2014-05-11 
uppdateras. 
 
Granskningen belyser även ansvaret hos respektive personuppgiftsansvarig hos sektorer, bolag och 
samverkanskommuner vilka avropar IT-tjänster från Skövde kommun. Enligt artikel 32 GDPR ska 
den personuppgiftsansvarige vidta lämpliga tekniska- och organisatoriska skyddsåtgärder för att 
skydda de personuppgifter som behandlas. Att genomföra en risk- och sårbarhetsanalys är ett 
exempel på en sådan organisatorisk skyddsåtgärd.  
 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsen Datum:2021-06-07 kl. 13:00 22(68) 

 

 

Sektor styrning och verksamhetsstöd SSV och Avdelningen för IT och verksamhetsutveckling har en 
central uppgift i sammanhanget. Sektorns uppdrag är att vara styrande och stödjande och har för 
ändamålet dataskyddsombud, informationssäkerhetssamordnare samt Avdelningen för IT och 
verksamhetsutveckling att tillgå. 
Den fördjupade risk- och sårbarhetsanalysen samt konsekvensbedömningen som SSV enligt detta 
tjänsteutlåtande kommer att genomföra, blir en vägledning för SSV tillsammans med 
personuppgiftsansvariga i sektorer och bolag i deras fortsatta arbete. 

 
Handlingar 

Följebrev Dataskyddsombudets granskning Office 365                                                                                                                                                    
Dataskyddsombudets granskning office 365 
 

Skickas till 

Dataskyddsombudet  
Sektorschef SSV 
Avdelningschef IT och verksamhetsutveckling 
 

  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsen Datum:2021-06-07 kl. 13:00 23(68) 

 

 

KS § 94/21 
Ansökan om medel från Egnells fond för underhåll, 
renovering och flytt av offentliga gestaltningar 
KS2021.0176 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 77/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 94/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att bevilja kultur- och fritidsnämnden anslag med upp till 1 000 000 
kronor ur Gertrud och Theodor Egnells fond för underhåll, renovering och flytt av offentliga 
gestaltningar enligt det upprättade förslaget från nämnden. 
 
Yrkanden 
Theres Sahlström (M) yrkar på tillägget att orden ”upp till” läggs till framför 1 000 000 kronor.  
 

Beslutsgång  
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och ett tilläggsyrkande och att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och Theres 
Sahlström (M) tilläggsyrkande.  

 
Bakgrund 

Underhåll av inköpta konstverk är en naturlig del i samlandet av konst. Detta gäller givetvis också 
den offentliga konsten. Medel har tilldelats renoveringsärenden tidigare senast i samband med 
Konserveringsarbeten och renovering av livets brunn. I denna ansökan samlas fyra skulpturer, alla i 
behov av åtgärder, listade nedan som konstenheten under 2021 behöver åtgärda. 
 
Tre av dessa verk kommer att behöva flyttas enligt tidigare beslutat medborgarförslag och som en 
effekt av ombyggnationen av Kulturhustorget. Flytt bidrar till att göra verken mer tillgängliga för 
allmänheten då två i nuläget är placerade på lager. I samband med flytt sker också renoveringar. 
Samtliga konserveringsåtgärder syftar till att förbättra skulpturernas visuella intryck i enlighet 
med konstnärens ursprungliga intention genom att återställa en ren, glansig och mer enhetlig yta. 

1. Isringar, nuvarande placering Billingehov (renoveras och flyttas) 
2. Yxmannen, nuvarande placering Kommunverkstaden (renoveras och flyttas) 
3. Ormnystan, nuvarande placering kulturfabriken (renoveras och flyttas) 
4. Gelbfanger, placerad vid kulturhuset, där verkets mekanik och elmotor har slutat att fungera 

kräver nedtagning och demontering.  
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Offerter för samtliga arbeten finns redovisade och den totala kostnaden är 919 630 kronor.  
Nämnden äskar om 1 000 000 kronor för att kunna täcka eventuella merkostnader i samband med 
åtgärderna.  
 
Gertrud och Theodor Egnells fond 
Sedan 2016 har fonden stigit med 12 032 135 kronor i värde och av värdestegringen har 2 646 662 
kronor tagit i anspråk för att finansiera insatser under dessa år. Fondens värde 2020-12-31 var 
35 539 484 kronor och får enligt riktlinjerna inte understiga ett värde på 200 prisbasbelopp, för 
närvarande 9 520 000 kronor. De i detta ärende föreslagna uttagen ligger inom ramen av det som 
riktlinjerna tillåter. 
 
Handlingar 

KFN § 16/21 Ansökan om medel från Egnellska fondenför underhåll, renovering och flytt av 
offentliga gestaltningar                                                                                                                                                    
Ekholms Svets & Mekaniska AB - Offert - Gelbfanger.pdf                                                                                                                                                    
Gata, park - kostnadsförslag - Belysning Yxmannen + Isringar.docx                                                                                                                                                    
Kommunverkstan - Kostnadsförslag - flytt av verk.docx                                                                                                                                                    
NCC - Offert - Yxmannen.pdf                                                                                                                                                    
SVK - Offert - Isringar.pdf                                                                                                                                                    
SVK - Offert - Ormnystan.pdf                                                                                                                                                    
SVK - Offert - Yxmannen.pdf                                                                                                                                                    
SVK - Åtgärdsförslag, 4 skulpturer (3 Egnellska medel), Skövde.pdf 
 

Skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 
Ekonomiavdelningen 
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KS § 95/21 
Upphävande av styrdokument för intern kontroll 
KS2021.0165 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 90/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 95/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att upphäva styrdokumentet ”Kommunstyrelsens organisation, regler och 
anvisningar för intern kontroll”, KS § 241/16. 
Kommunstyrelsen beslutar att upphäva styrdokumentet ”Tillämpningsanvisningar för intern 
kontroll”, KS §175/13. 
 
Bakgrund 

Av styrdokumentet ”Riktlinjer för styrdokument” beslutad av kommunfullmäktige 2016-12-12 (KS 
2016.0105) framgår att styrdokument ska revideras eller aktualitetsprövas vart fjärde år eller en gång 
per mandatperiod. Vid aktualitetsprövning ska behovet av styrdokumentet övervägas och om 
dokumentet har ett aktuellt innehåll. 
 
I mars 2021 beslutade kommunstyrelsen och kommunfullmäktige om reviderade styrdokument, 
policy 2021-03-29 (KS 2020.0416) och riktlinje 2021-03-08 (KS 2021.0062) för intern kontroll. Som 
ett led i det arbetet har även styrdokumenten ”Nämndens organisation, regler och anvisningar för 
intern kontroll” beslutat av kommunstyrelsen 2016-12-12 samt ”Tillämpningsanvisningar för intern 
kontroll” beslutat av kommunstyrelsen 2013-11-11 setts över. Bedömningen är att styrdokumenten i 
befintlig form är överflödiga eftersom den information som finns i styrdokumenten numera istället 
återfinns i den reviderade policyn och riktlinjen. Stöd i arbetet med intern kontroll, exempelvis 
riskanalysen, finns också i en handbok. Med bakgrund av detta föreslås att styrdokumenten upphävs. 
 
Handlingar 

         
Skickas till 

Maria Vaziri 
Emma Friberg 
Inger Carlsson 
Liselott Möll 
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KS § 96/21 
Riktlinjer för politiska partiers tillgång till kommunala 
lokaler och mark 
KS2017.0453 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 75/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 96/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta Riktlinjer för politiska partiers tillgång till kommunala lokaler 
och mark enligt förslag och tillägg från kommunstyrelsen arbetsutskott. 
 
Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 8 januari 2018 att ge kommundirektören i uppdrag att föreslå 
riktlinjer kring föreningars och politiska partiers medverkan, deltagande och aktiviteter vid 
kommunens verksamheter, lokaler och arrangemang som kommunen eller dess bolag arrangerar. 
Ärendet har beretts av kommunjurist i samråd med kommundirektör och sektorschef vid SSV. 
Synpunkter har inhämtats från sektor barn och utbildning samt sektor kultur och fritid. 
 
Tillägg från KSAU 2021-05-12: 
Vid behandlingen av ärendet under kommunstyrelsens arbetsutskott framkom att avsnitt 3.6 
Studiebesök i verksamheter i dokumentet Riktlinjer för politiska partiers tillgång till kommunala 
lokaler och mark behöver omformuleras för att förtydligas. 
 
Förslag: 
Respektive nämnd ansvarar för studiebesök i pågående verksamhet och sektorschef godkänner besök 
samt säkerställer att lagar och regler följs. Studiebesöken ska ske i organiserad form. 
 
Handlingar 

Riktlinjer politiska partiers tillgång till kommunala lokaler och mark, 2018-04-04 
 

Skickas till 

Författningssamlingen 
Samtliga gruppledare 
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KS § 97/21 
Finansrapport T1 2021 
KS2021.0190 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 92/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 97/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna finansrapport T1 2021. 
 

Bakgrund 

Enligt gällande finanspolicy ska finanshanteringen återrapporteras till kommunstyrelsen en gång per 
tertial. Syftet är att informera kommunstyrelsen om kommunkoncernens finansiella ställning och för 
att säkerställa att finanspolicy följs. 
 
Som presenteras i finansrapporten T1 2021, kan fastställas att förvaltningen av kommunens finanser 
överensstämmer med riktlinjer i finanspolicyn. 
 
Sedan hösten 2020 bygger Skövde kommun upp en pensionsfond. Detta gör att utvecklingar av 
finansiella placeringar blir av större vikt för kommunen än tidigare. Därför har finansrapporten fått 
en ny utformning. Som input för den nya rapportformen har ett flertal finansrapporter från olika 
kommunen och regioner analyserats. Utöver finansrapporten har också en mer detaljerat 
placeringsrapport skapats. 
 
Handlingar 

Finansrapport T1 - 2021                                                                                                                                                    
Placeringsrapport T1 - 2021 (Skövde) 
 

Skickas till 
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KS § 98/21 
Kommunstyrelsens tertialrapport 1 (T1) 2021 
KS2021.0166 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-06-02 108/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 98/21 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättad tertialrapport 1 för år 2021. 
 
Bakgrund 

Nämnderna ska enligt gällande riktlinjer för ekonomi- och verksamhetsstyrning rapportera 
måluppfyllelse och ekonomiskt resultat under året till kommunstyrelsen. Uppföljningen sker 
tertialvis och ska innehålla en helårsprognos. 

Årets första uppföljning är tertialrapport 1, vilket främst omfattar en ekonomisk uppföljning med 
årsprognos utifrån perioden januari till april 2021. 

Kommunstyrelsen prognostiserar ett positivt resultat om 12,1 miljoner kronor för år 2021. 
Överskottet förklaras av avvikelser mot budget på både intäkts- och kostnadssidan. De stora 
avvikelserna utgörs av lägre intäkter för parkering (5 miljoner kronor), lägre kostnader för centrala 
utvecklingsmedel (9,2 miljoner kronor), lägre personalkostnader inom samhällsbyggnadsområdet (4 
miljoner kronor), lägre kostnader för samhällsbetalda resor (2,6 miljoner kronor) och för 
vinterväghållning (1,2 miljoner kronor) samt återbetalning från Miljösamverkan Östra Skaraborg 
avseende eget kapital (1 miljon kronor). Kostnader för fackligt arbete och stadshuset ger en negativ 
avvikelse mot budget (3,3 miljoner kronor). Inom verksamheterna bedöms överlag att kostnaderna 
för resor, konferenser och kompetensutveckling blir lägre än budget till följd av covid-19. 

För investeringar är prognosen att 135 miljoner kronor kommer att nyttjas 2021, vilket är 159 
miljoner kronor lägre än budget. Av dessa avser 125 miljoner kronor investeringar i infrastruktur där 
projekt förskjuts framåt i tid, och 4 miljoner kronor avser inventarier.  

Handlingar 

Kommunstyrelsens tertialrapport 1 (T1) 2021 
Skickas till 

Emma Friberg, SMS 
Inger Carlsson, SSB 
Liselott Möll, SSV 
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KS § 99/21 
Särskilt bidrag till handikappföreningar 2021 - 
ansökningar 
KS2021.0040 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 93/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 99/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att bevilja avsatta medel till handikappföreningarna enligt följande: 
- Funktionshinderföreningarnas referensgrupp, 23 000 kr 
- Hörselskadades förening, 16 000 kr 
- Neuro Östra Skaraborg, 16 000 kr 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå ansökan från Attention Skaraborg. 
 
Bakgrund 

Kommunstyrelsen disponerar anslag för särskilda bidrag till handikappföreningar som utvecklar sin 
verksamhet genom att delta i eller genomföra projekt eller utåtriktade arrangemang som främjar 
Skövde kommuns folkhälsopolitiska program om delaktighet och jämlikhet i samhället för personer 
med funktionsnedsättningar. 
 
För 2021 har 4 ansökningar kommit in. Ansökningarna har behandlats av beredningsgruppen för 
Rådet för funktionshinderfrågor som föreslår att medel fördelas enligt följande: 
- Funktionshinderföreningarnas referensgrupp, 23 000 kr för digitalisering av möten och 
föreläsningar 
- Hörselskadades förening, 16 000 kr för digitalisering av möten 
- Neuro Östra Skaraborg, 16 000 kr för digitalisering av möten och föreläsningar 
- Attention Skaraborg, 20 000 kr för styrelsevård 
 
Handlingar 

Ansökan om särskilt bidrag till handikappförening 2021 Referensgruppen_reviderad version                                                                                                                                                    
Ansökan om särskilt bidrag till handikappförening 2021 Neuro Östra Skaraborg                                                                                                                                                    
Ansökan om särskilt bidrag till handikappförening 2021 Hörselskadades förening                                                                                                                                                    
Ansökan om särskilt bidrag till handikappförening 2021 Attention Skaraborg 
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Skickas till 

Funktionshinderföreningarnas referensgrupp 
Hörselskadades förening i Skövde-Tibro 
Neuro Östra Skaraborg 
Attention Skaraborg 
Rådet för funktionshinderfrågor 
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KS § 100/21 
Översiktsplan för Göteborg Dnr. 0199/17, granskning 
KS2019.0178 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 94/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 100/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar lämna följande yttrande från Skövde kommun. 

Yttrande 

Göteborgs Stad har skickat kungörelse om utställning av förslag till ny Översiktsplan för Göteborg 
till Skövde kommun med möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Skövde kommun har tidigare yttrat sig över samrådsförslaget 2019-04-10. Synpunkterna har bemötts 
och beaktats i granskningshandlingen. 
 
Skövde kommun har inga ytterligare synpunkter på planförslaget. 
 
Bakgrund 

Det långsiktiga målet med den nya översiktsplanen är en ekologisk, ekonomisk och socialt hållbar 
stad. Översiktsplanen tar höjd för en tillväxt både vad gäller nya invånare och arbetstillfällen 
samtidigt som Göteborg fungerar som motor och kärna i det regionala perspektivet. 
Utställningsförslaget till ny översiktsplan anger planeringsinriktningar för stadens olika geografiska 
delar, samt hur staden ska planera för de allmänna intressena som t.ex. fler bostäder, ren luft, 
klimatanpassning och god kollektivtrafik. För att nå målet om en hållbar stad utgår översiktsplanen 
från strategierna att planera för en nära, sammanhållen och robust stad. 
 
Förslaget har varit på samråd under våren 2019. Efter samrådet har planen bearbetats och 
synpunkterna från samrådet sammanställts i en samrådsredogörelse. 
 
I samrådsredogörelsen står: "Alingsås, Lerum, Partille, Skövde, Falköping, Töreboda samt GR 
framhåller att det är viktigt att det i översiktsplanen framgår Västra Stambanans behov av utökad 
kapacitet med ytterligare ett dubbelspår framgår. 
 
Kontoret instämmer i att utökad kapacitet av Västra Stambanan är viktigt. Handlingen har 
förtydligats på denna punkt." 
 
Skövde kommun framförde följande i samrådsyttrandet: 
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"Skövde kommun anser att texten på sidan 125 i Översiktsplan för Göteborg om särskilt angelägna 
järnvägssträckor att bygga ut, bör kompletteras med Västra stambanan: nytt dubbelspår mellan 
Göteborg och Alingsås. 
 
Västra stambanan är en av Sveriges viktigaste järnvägar för persontransporter och helt avgörande 
för godsets möjligheter till och från Göteborgs hamn. Kapacitetsutnyttjandet på Västra stambanan 
är idag högt, vilket leder till bristande punktlighet och svårighet att möta en ökad efterfrågan på 
tågtrafik. Kapacitetsbristen är hämmande för den mellankommunala utvecklingen i stråket och rent 
kontraproduktiv mot en växande arbetsmarknadsregion när det inte går att få in fler och snabbare 
tåg på stråket in mot Göteborg. 
 
År 2015 genomförde Trafikverket en Åtgärdsvalsstudie för Västra stambanan genom Västra 
Götaland. Där drogs slutsatsen att ett nytt dubbelspår mellan Göteborg och Alingsås bör byggas för 
att nå de nationella och regionala långsiktiga transportmålen." 
 
Handlingar 

Kungörelse om utställning 019917.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf 
 

Skickas till 

Göteborgs Stad; sbk@stadsbyggnad.goteborg.se  
Sektor samhällsbyggnad 
 

  

mailto:sbk@stadsbyggnad.goteborg.se
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KS § 101/21 
Översiktsplan 2021 Tibro kommun, granskning 
KS2020.0332 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 98/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 101/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna följande yttrande från Skövde kommun. 

 

Yttrande 

Tibro kommun har skickat kungörelse om utställning och granskning av förslag till ny översiktsplan 
för Tibro till Skövde kommun med möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Skövde kommun har tidigare yttrat sig över samrådsförslaget 2020-11-09. Synpunkterna har noterats 
och bemötts i granskningshandlingen. 
 
Skövde kommun har inga ytterligare synpunkter på planförslaget. 
 
Bakgrund 

Tibro kommun har tagit fram ett förslag till ny översiktsplan som nu är ute på 
granskningsutställning. Översiktsplanen är ett strategiskt politiskt dokument som ska visa 
kommunens vilja gällande byggande, mark- och vattenanvändning och hushållning med 
naturresurser. Planen ska utgöra vägledning vid såväl kommunens egna som andra myndigheters 
beslut om bland annat detaljplaner, bygglov och tillstånd enligt miljöbalken. 
 
Översiktsplanen utgår från Tibro kommuns vision samt visionens tre strategiska mål. Ett av målen är 
att främja Tibro som livskraftig boendekommun, bland annat genom att möjliggöra hållbart resande 
inom och utanför kommunen samt att marknadsföra närheten till större arbetsmarknad och 
utbildning. Merparten av föreslagen bebyggelseutvecklingen ligger i Tibro och Fagersanna tätorter. 
 
Förslaget har varit på samråd under hösten 2020. Efter samrådet har planen bearbetats och 
synpunkterna från samrådet sammanställts i en samrådsredogörelse. 
 
Skövde kommun framförde följande i sitt samrådsyttrande: 
"I förslaget till ny översiktsplan beskrivs väg 49 som den viktigaste kopplingen mellan Tibro och 
Skaraborg. Väg 49 ligger i ett av de prioriterade regionala pendlingsstråken (stråk 5) i Regionalt 
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trafikförsörjningsprogram Västra Götaland. Stråk 5 sträcker sig genom hela Skaraborg och är ett 
viktigt stråk även för Skövde kommun. 
 
Skövde kommun instämmer i värdet av att få ett sammanhängande nät för gång-och cykeltrafik 
mellan Tibro och Skövde liksom mellan övriga grannkommuner. I samband med Trafikverkets 
pågående vägprojekt mellan Igelstorp och Skövde har man valt att bygga en ny gång-och cykelväg 
inom vägområdet utmed väg 49. 
 
I planförslaget lyfter Tibro kommun att täta bussförbindelser till Skövde resecentrum är särskilt 
viktiga. Skövde kommun instämmer i vikten av att det finns en god tillgänglighet till Skövde 
resecentrum med hänsyn till dess roll som både lokalt och regionalt pendlingsnav liksom för 
betydelsen av att bibehålla och utveckla långsiktigt goda förutsättningar för ett hållbart resande. 
 
Det finns i planförslaget inga utpekade utvecklingsområden eller bevarandevärden nära 
kommungränsen som påverkar eller förändrar förutsättningarna för den fysiska planeringen i 
Skövde kommun." 
 
Handlingar 

Samrådsredogörelse Tibro Översiktsplan 2021.pdf                                                                                                                                                    
Missiv Plangranskning co utställning BN 2020-000211.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf 
 

Skickas till 

Tibro kommun; byggnadsnamnd@tibro.se 
Sektor samhällsbyggnad 
 

  

mailto:byggnadsnamnd@tibro.se


Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsen Datum:2021-06-07 kl. 13:00 35(68) 

 

 

KS § 102/21 
Töreboda kommuns översiktsplan 2030, granskning 
KS2019.0444 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 95/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 102/21 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lämna följande yttrande från Skövde kommun. 
 
Yttrande 

Töreboda kommun har skickat kungörelse om utställning av ny översiktsplan för Töreboda kommun 
till Skövde kommun med möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Skövde kommun har tidigare yttrat sig över samrådsförslaget 2019-12-09. Synpunkterna har bemötts 
och beaktats i granskningshandlingen. 
 
Skövde kommun har inga ytterligare synpunkter på planförslaget. 
 
Bakgrund 

Töreboda kommun har tagit fram ett förslag till en ny översiktsplan, Översiktsplan 2030. Till 
översiktsplanen hör en miljökonsekvensbeskrivning (MKB) med konsekvensbedömningar av 
planförslaget. Översiktsplanen pekar ut riktningen för hur kommunen ska utvecklas och hur mark 
och vatten ska användas de närmaste 10 åren. 
 
Töreboda kommuns största tillgångar är Göta kanal och Västra stambanan med tågstopp i Töreboda 
tätort. Göta kanal sträcker sig genom hela kommunen och bjuder både besökare och 
kommuninvånare på natur och kulturmiljöupplevelser. Västra stambanan skapar bra förutsättningar 
för hållbar pendling med närhet till större städer. Översiktsplanen föreslår hur en utveckling kan ske 
för att kommunen ska få största möjliga mervärde av dessa tillgångar. Utgångspunkten är sju 
övergripande strategier som preciseras till konkreta markanvändningsförslag för olika delar av 
kommunen. 
 
I översiktsplanen föreslås att bostadsbebyggelse i första hand lokaliseras till Töreboda, Moholm och 
Älgarås. 
 
Förslaget har varit på samråd under hösten 2019. Efter samrådet har planen bearbetats och 
synpunkterna från samrådet sammanställts i en samrådsredogörelse. 
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Skövde kommun framförde följande i samrådsyttrandet: 
”Skövde kommun instämmer i vikten av att få till stånd ett nytt dubbelspår på sträckan Alingsås-
Göteborg utmed Västra stambanan samt att det är viktigt att kommunerna utmed Västra stambanan 
gemensamt driver frågan vidare. 
 
Töreboda kommun hade tidigare en separat Vindbruksplan vilken nu har införlivats i 
samrådsförslaget till nya översiktsplan. Ett av vindbruksområdena (benämnt nr 5. Moholm) ligger i 
anslutning till Skövdes norra kommungräns, strax nordväst om Tidans samhälle. Skövde kommun 
har i sin vindkraftsplan/översiktsplan inte pekat ut något vindkraftsområde i detta område, utan har 
istället gjort bedömningen att området i anslutning till sjön Östen är olämpligt för större 
vindkraftsetableringar. Detta med hänsyn till områdets höga natur- och kulturvärden med bland 
annat sjön Östen som Natura2000-område och Ramsar-område för fågelliv. Skövde kommun har 
vidare i sin översiktsplan pekat ut området runt sjön Östen som ett tyst område. Samråd bör därför 
ske med Skövde kommun vid en eventuell vindkraftsetablering i område 5. Moholm.” 
 
Töreboda kommun har efter samrådet kompletterat granskningshandlingen med en 
beskrivning av förutsättningarna i Skövde kommuns översiktsplan gällande vindkraft. 
 
Handlingar 

ÖP Töreboda Samrådsredogörelse Mars 2021_1247305.pdf                                                                                                                                                    
ÖP Töreboda utställningshandling mars 2021_1247295.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF_1246915.pdf                                                                                                                                                    
ÖP Töreboda Miljökonsekvensbeskrivning  Februari 2021_1247303.pdf 
 

Skickas till 

Töreboda kommun; utstallningoversiktsplan@toreboda.se 
Sektor samhällsbyggnad 
 
 

  

mailto:utstallningoversiktsplan@toreboda.se
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KS § 103/21 
Detaljplan för del av Böja 6:2 m.fl., antagande 
KS2020.0149 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 96/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 103/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta Detaljplan för del av Böja 6:2 m.fl. 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 
Detaljplanens syfte och huvuddrag 

Planens syfte är att möjliggöra byggnation av ca 10 fritidshus inom delar av LIS-område 
(landsbygdsutveckling i strandnära läge) vid sjön Vristulven. 
 
Planens huvuddrag är skogsmark som omvandlas till ett område med fritidshus, med stora tomter och 
närhet till sjön. Tomternas storlek stämmer väl överens med befintliga tomter i området och 
bebyggelsens omfattning och storlek sätts i relation till befintlig bebyggelse. Planområdet ligger i 
anslutning till, och kompletterar ett befintligt bebyggelseområde. Planområdet ligger till största delen 
bakom befintlig bebyggelse i förhållande till strandlinjen. 
 
Bakgrund 

Fastighetsägaren har ansökt om planläggning för byggnation av fritidshus på en del av fastigheten 
Böja 6:2 samt en mindre del av Böja 4:24. Marken är idag skogsbevuxen. En samfälld väg löper 
genom området och mindre tillfartsvägar löper åt sidorna, området är inte tidigare detaljplanelagt. 
 
Planområdet är beläget vid sjön Vristulven, ca 27 km från Skövde centrum och ca 8 km nordväst om 
Timmersdala. Planområdet ligger strax nordväst om Meybobadet. Området kommer att komplettera 
ett befintligt bebyggelseområde intill sjön, till största delen bakom befintlig bebyggelse i förhållande 
till strandlinjen. 
 
Planområdet berörs av strandskydd. 
 
Planförslaget överensstämmer med Skövde kommuns översiktsplan, ÖP2025. Aktuellt planområdet 
ligger inom ett i ÖP2025 utpekat LIS-område (landsbygdsutveckling i strandnära läge) för 
fritidshusbebyggelse. Kommunstyrelsen beslutade 2020-04-06 § 73/20 att ge sektor 
samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta förslag till detaljplan för del av Böja 6:2 m.fl. samt att 
planförslaget inte bedöms medföra betydande miljöpåverkan. 
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Förslaget 

Planen möjliggör byggande av ca 10 fritidshus på relativt stora tomter. Planområdet ansluts via 
mindre tillfartsvägar till befintlig samfälld väg, vilken genomkorsar området. Detaljplanen tillåter 
friliggande enbostadshus med syfte att möjliggöra för fritidshusbebyggelse. Byggrättens storlek 
liksom fastighetsstorlek regleras. På varje fastighet får finnas en huvudbyggnad. Strandskyddet 
upphävs inom kvartersmark men fortsätter att gälla inom allmän platsmark. 
 
Motivering av beslut 

Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framfördes under samrådstiden 7–21 december 
2020, har behandlats och bemötts i en samrådsredogörelse. 
 
Granskningen har ägt rum under tiden 22 mars-13 april 2021. Totalt har 10 skrivelser inkommit. 
Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat granskningsutlåtande. 
 
Plankartan har förtydligats med en egenskapsgräns för u-område. 
 
Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver ställas ut 
för ny granskning. 
 
Handlingar 

Bilaga B. Översiktlig geoteknisk undersökn -PM Me Böja 6_2 Geoteknik_REV2..pdf                                                                                                                                                    
Bilaga A. Behovsbedömning Böja 6.2.pdf                                                                                                                                                    
Samrådsredogörelse detaljplan Böja 6.2 mfl_210303.pdf                                                                                                                                                    
Planbeskrivning-antagande-Dp del av Böja 6.2 mfl_210505.pdf                                                                                                                                                    
Granskningsutlåtande Dp del av Böja 6.2 mfl_210421.pdf                                                                                                                                                    
Plankarta_antagande_Dp del  av Böja 6.2 mfl.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse antagande.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga D. Översiktlig naturinventering Böja 6_2 2020-06-08.pdf                                                                                                                                                    
Bilaga C. Rapport - arkeologisk utredning inom Böja 6-2.pdf 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 104/21 
Detaljplan för Humlevägen (Skövde 5:250), antagande 
KS2020.0188 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 97/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 104/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta Detaljplan för Humlevägen (Skövde 5:250) 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 
Sammanfattning 

Planens syfte är att möjliggöra för byggnation av bostäder i förlängningen av Humlevägen, samt att 
göra plats för en mindre centrumverksamhet och/eller idrottsplats i anslutning till Östergatan. Planen 
syftar även till att möjliggöra för en påbyggnad av befintlig skyddsvall utmed Östra leden. 
 
Planområdet ligger i stadsdelen Östermalm. Totalt uppskattas ca. 25 st. bostäder kunna uppföras. Det 
område som planläggs för centrumverksamhet och/eller idrottsplats möjliggör för etablering av 
exempelvis en föreningslokal, en mindre restaurang eller en mindre bollplan. 
 
Bakgrund 

Översiktsplan 2025 anger att området är lämpligt för nya bostäder, samt att hänsyn ska tas till det 
skogsparti som finns öster om området. 
 
Detaljplanen upprättas med en förenklad berednings- och beslutsprocess, där kommunstyrelsen 
beslutar om planuppdrag och antagande av detaljplanen. Inför samråd och granskning av 
detaljplanen informeras beredningen för samhällsbyggnad (BSB). 
 
Kommunstyrelsen beslutade att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta detaljplan för 
Humlevägen 2020-05-04, § 108/20. I samband med detta beslutades även att genomförandet av 
planförslaget inte bedöms medföra någon betydande miljöpåverkan varför något behov av strategisk 
miljöbedömning inte föreligger. 
 
Förslaget 

Vid utformningen av planförslaget har särskild vikt lagts vid att möjliggöra för hållbar 
stadsplanering, med fokus på exempelvis energieffektivt byggande, öppna dagvattenlösningar, 
möjlighet till hållbara transporter, gemensamma ytor för odling och lek osv. Bebyggelsen kan 
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uppföras i 1–3 våningar. Parallellt med planarbetet genomförs en intresseförfrågan där intressenter 
ges möjlighet att lämna in förslag på områdets utveckling, samt visa på hur hållbarhetsfrågorna 
präglar förslaget. 
 
Motivering av beslut 

Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 2020-11-05 till 2020-
11-26, har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse. 
 
Granskningen har ägt rum under tiden 2021-03-17 till 2021-04-07. Totalt har 13 skrivelser 
inkommit, varav 10 utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat 
granskningsutlåtande. Av dessa är ingen synpunkt att betrakta som större. 
 
Kortfattat har synpunkterna berört önskemål gällande avfallshanteringen i området (AÖS), 
förtydligande i planbeskrivningen rörande texten om elförsörjning (Skövde Energi) samt en 
upplysning om en befintlig ledningsdragning (Skanova).  
 
Med anledning av under granskningen inkomna synpunkter, föreslås följande förändringar och 
tillägg göras i detaljplanen: 
- Justering av textstycke om elförsörjning 
- Beskrivning av Skanovas ledningsdragning 
 
Andra större förändringar av detaljplaneförslaget som inte varit resultatet av yttranden under 
granskningen föreslås vara att: 
- Området avsett för CR justeras i plankartan. Samma exploateringsgrad som tidigare tillåts men 
regleras med e-bestämmelse istället för prickad mark. Även u-områden läggs till. Områdets 
avgränsning justeras också så att sydvästra hörnet av fastigheten inte går ut över infarten till 
parkeringsytan. 
- Bestämmelsen om skyddsvallens utformning förtydligas. 
 
Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att planförslaget behöver ställas ut 
för ny granskning. 
 
Handlingar 

Plankarta antagande.pdf                                                                                                                                                    
Granskningsutlåtande.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse antagande.pdf                                                                                                                                                    
Planbeskrivning antagande.pdf 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 105/21 
Ändring av detaljplan för Hasslum, väster om kv Kylaren 
(1496K - DP608), antagande 
KS2020.0356 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 99/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 105/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta Ändring av detaljplan för Hasslum, väster om kv Kylaren (1496K 
- DP608) 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 
Detaljplanens syfte och huvuddrag 

Syftet med planändringen är att möjliggöra för etablering av verksamheter inom en del av ett område 
som idag är planlagt för brandstation. 
 
Hela den yta som idag är avsedd för brandstation (T1) bedöms inte behövas vid en framtida 
etablering av en brandstation. Planändringen innebär att en del av ytan som är planlagd för 
brandstation (T1) utökas med markanvändningen verksamheter (Z). 
 
Bestämmelsen innebär att olika typer av verksamheter som har begränsad omgiviningspåverkan kan 
etableras, så som lokaler för serviceverksamheter, tillverkning, lager och verkstäder. 
 

Bakgrund 

För att frigöra mark i Mariesjö, behöver befintliga verksamheter flyttas till en ny plats. 
 
Den föreslagna planändringen bedöms som förenlig med gällande detaljplans syfte. Dels med hänsyn 
till att planändringen möjliggör för den utökning av verksamhetsområden i Hasslum som 
eftersträvas, och dels då planändringen inte motverkar att en ny brandstation kan etableras inom 
området. 
 
Kommunstyrelsen gav sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta Ändring av detaljplan för 
Hasslum, väster om kv Kylaren (1496K - DP608), samt att genomföra samråd och vid behov 
granskning av detaljplanen, enligt beslut 2020-11-30 § 225/20. En eventuell granskning föreslogs 
föregås av information i BSB. 
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Motivering av beslut 

Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 2020-12-07 till 2020-
12-28, har behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse. 
Granskningen har ägt rum under tiden 2021-04-02 till 2021-04-19. Totalt har fyra skrivelser 
inkommit, varav två utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogat 
granskningsutlåtande. Nedan redovisas en kort sammanfattning av de större synpunkter och/eller 
invändningar mot förslaget som inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som 
föreslås. 
 
RÖS anser att ändringen av aktuell detaljplan inte ska genomföras. Ändringen innebär begränsningar 
i framtida utformning av brandstationen, vilket anses olämpligt och bör undvikas. RÖS understryker 
också att staten under 2021, genom flera föreskrifter från Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap (MSB), ställer ökade krav på räddningstjänstens förmåga och kapacitet, vilket i sin tur kan 
få påverkan på den framtida brandstationens utformning exempelvis vad gäller byggnadens 
utformning och nödvändig yta för verksamheten. 
 
Inga förändringar eller tillägg görs i detaljplanen med anledning av inkomna synpunkter under 
granskningen. 
 

Handlingar 

Planbeskrivning.pdf                                                                                                                                                    
Granskningsutlåtande.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse antagande.pdf                                                                                                                                                    
Plankarta antagande.pdf                                                                                                                                                    
Samrådsredogörelse.pdf 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 106/21 
Ändring av detaljplan för Trädgårdsstaden, etapp 3 (1496K 
– P2018/9), antagande 
KS2021.0048 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 100/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 106/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta Ändring av detaljplan för Trädgårdsstaden, etapp 3 (1496K – 
P2018/9). 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 
Detaljplanens syfte och huvuddrag 

Syftet med ändringen av detaljplanen är att inom fastigheterna Klätterväxten 1 och Grindstolpen 1 
ersätta de föreslagna bostadstyperna radhus, kedjehus och parhus med bostadstypen friliggande 
bebyggelse samt att inom fastigheterna Stegen 2 och Stegen 3 justera byggrätten för att möjliggöra 
kedjehus med upplåtelseformen eget ägande. 
 
Planens huvuddrag är att justera gällande detaljplan planbestämmelser om utnyttjandegrad och 
utformning för de aktuella fastigheterna så syftet uppnås. Övriga planbestämmelser om markens 
anordnande, placering och utformning etc. ska fortsatt gälla för de berörda fastigheterna. 
 
Detaljplan för Trädgårdsstaden, etapp 3 (1496K- P2018/9), plankarta 1. Planändringsområden markerade i 
rött. 
Bakgrund 

Sektor samhällsbyggnads mark och exploateringsenhet har ansökt om ändring av den gällande 
detaljplanen för några fastigheter inom denna för att kunna möta en förändrad efterfrågan av 
bostadstyper och upplåtelseformer som inte kunde förutses när detaljplanen för Trädgårdsstaden, 
etapp 3 upprättades. Orsakerna till förändringarna är två: 

1. Fler tomter för friliggande bebyggelse efterfrågas inom Trädgårdsstaden. 

2. Önskemål om att uppföra kedjehus inom Stegen 2-3 med upplåtelseformen eget ägande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade 2021-02-08 § 10/21 att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 
upprätta Ändring av detaljplanen för Trädgårdsstaden, etapp 3. Mer uppgifter om bakgrund och 
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förutsättningar för planförslaget framgår av protokollet från beslutet. Då förslaget till ändring av 
detaljplanen inte är av betydande intresse för allmänheten och endast berör en liten samrådskrets 
föreslogs planprocessen ske med ett standardförfarande. Vid beslutet om uppdrag föreslogs även en 
enklare politisk beredning där kommunstyrelsen endast beslutade om uppdrag samt antagande av 
ändringen av detaljplanen. 

 

Förslaget 

Planförslaget innebär att: 

1. För fastigheterna Klätterväxten 1 och Grindstolpen 1 föreslås ändringen av 
detaljplanen medge att de i den gällande detaljplanen angivna bostadstyperna radhus, 
kedjehus och parhus utgår och ersätts med bostadstypen friliggande bebyggelse. 
Nya planbestämmelser för utnyttjandegrad (byggrätt) och utformning föreslås ersätta 
de nu gällande. Utnyttjandegraden i gällande detaljplan om att 1/3-del av fastigheten 
får bebyggas (planbestämmelse e1) föreslås ersättas med planbestämmelsen om att 
högst 1/4-del av fastigheten får bebyggas (planbestämmelse e3). Planbestämmelsen 
e3 finns sedan tidigare i den gällande detaljplanen för kvarteret Vindspelet där det 
föreslås friliggande bebyggelse. Minsta tomtstorlek föreslås vara 600 m2. Ändringen 
innebär att utnyttjandegraden minskas med totalt ca 25%, se illustrationer nedan. 
Övriga planbestämmelser om markens anordnande, placering och utformning etc. 
ska fortsatt gälla för de berörda fastigheterna. 

 

2. Skapa möjlighet att uppföra kedjehus inom fastigheten Stegen 2-3 med upplåtelseformen 
eget ägande. 
För fastigheterna Stegen 2 och Stegen 3 föreslås ändringen av detaljplanen medge att 
gällande planbestämmelserna för utnyttjandegraden (e1 och e2), som totalt medger en 
byggrätt om ca 43% av fastighetens storlek, ersätts med ny planbestämmelse (e4) med en 
utnyttjandegrad som medger att högst 50% av fastighetens yta får bebyggas. Detta medför 
att den maximala utnyttjandegraden ökar med totalt ca 15% för de berörda fastigheterna. 
Den upplevda ökningen bedöms dock vara betydligt mindre än så, se illustrationer nedan. 
Ändringen av detaljplanen föreslås fortsatt tillåta bostadstyperna flerbostadshus, radhus och 
kedjehus. Även övriga planbestämmelser om markens anordnande, placering och utformning 
etc. ska fortsatt gälla för de berörda fastigheterna. 

 

 

Motivering av beslut 

Inkomna synpunkter och/eller invändningar som framförts under samrådstiden 22/2 - 15/3 2021, har 
behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse. 
 
Granskningen har ägt rum under tiden 6/4 - 20/4 2021. Totalt har två skrivelser inkommit, båda utan 
erinran. Länsstyrelsens yttrande som var ett av dessa redovisas i sin helhet i bifogat 
granskningsutlåtande. 
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Några synpunkter från sakägare har inte inkommit under planarbetet. 
 
Det har inte skett några förändringar av förslaget efter granskningen. 
 
Sektor samhällsbyggnad bedömer att detaljplaneförslaget innebär en lämplig avvägning mellan olika 
intressen. 
 
Handlingar 

Plankarta 1 Ändring Antagandehandling_1252219.pdf                                                                                                                                                    
Plankarta 2 Ändring Antagandehandling_1252220.pdf                                                                                                                                                    
Samrådsredogörelse_1240172.pdf                                                                                                                                                    
Tjänsteskrivelse antagande_1246449.pdf                                                                                                                                                    
Granskningsutlåtande_1246492.pdf                                                                                                                                                    
Planbeskrivning Ändring Antagandehandling_1250987.pdf 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
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KS § 107/21 
Strategisk plan med budget 2022-2024 
KS2021.0162 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 81/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 107/21 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 
 

1. Anta strategisk plan med budget för åren 2022–2024 för Skövde kommun. Dokumentet 
innehåller de mål och strategier som ska styra verksamheten under perioden samt finansiellt 
mål. 

 
2. Resultat-, kassaflödes- och balansbudget för åren 2022–2024 fastställs. 

Driftbudgeten för år 2022 fastställs med fördelning av anslag per nämnd och 
kommunstyrelse på totalt 3 450 miljoner kronor vilket ger ett resultat om 129,4 miljoner 
kronor. Anslagen för åren 2023 och 2024 antas som underlag för fortsatt planering. 

 
3. För år 2022 fastställa investeringsbudgeten med en nettoutgift på 384 miljoner kronor samt 

den taxefinansierade investeringsbudgeten om 124 miljoner kronor. Exploateringsbudgeten 
för år 2022 fastställs med en inkomst på 130 miljoner kronor och en utgift om 466 miljoner 
kronor, det vill säga en nettoutgift om 336 miljoner kronor. Investerings- och 
exploateringsplanen för åren 2023 och 2024 antas som underlag för fortsatt planering. 
Kommunstyrelsen ges rätt att besluta om prioriteringar av investeringar inom totalramen för 
perioden samt att löpande återrapportera besluten till kommunfullmäktige. 

 
4. Utdebitering år 2022 fastställs till 21:61 per skattekrona. 

 
5. Kommunstyrelsen har under år 2022 rätt att nyupplåna, dvs öka Skövdes kommuns 

koncernbanks skulder, med totalt 800 miljoner kronor. Kommunkoncernens totala låneskuld 
får därmed utvecklas till maximalt 5 200 miljoner kronor under 2022. Denna upplåningsram 
avser finansieringsbehovet för hela kommunkoncernen under förutsättning att samtliga 
investeringar i budget 2021 och 2022 genomförs i tid. Skövde kommuns uppbyggnad av sin 
pensionsfond med 300 miljoner kronor per år är också inkluderat i upplåningsramen. 
 

6. Kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att ta fram internbudget och 
verksamhetsplan för år 2022 utifrån anslag och de politiska mål och ambitioner som beskrivs 
i den strategiska planen. Nämndernas verksamhetsplaner ska beslutas senast 1 dec och 
överlämnas till kommunstyrelsen i december 2022. Därefter anmäls nämndernas 
verksamhetsplaner till kommunfullmäktige.  
 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsen Datum:2021-06-07 kl. 13:00 47(68) 

 

 

7. Ombudgetering av investeringsprojekt ska beslutas av kommunfullmäktige i mars 2022.  
 

8. Internräntan för 2022 fastställs till 1,75%. 
 

9. Ekonomichefen har rätt att fördela ut centralt budgeterade medel för pris- och löneindex och 
personalvårdsomkostnader efter beredning av kommundirektörens ledningsgrupp (KDLG) 
och kommunstyrelsens arbetsgivarutskott (KSAG). 
 

10. Ekonomichefen har rätt att fördela ut budgeterade medel för demografiförändringar enligt 
resursfördelningsmodellen.  
 

11. De ekonomiska effekterna av Handlingsplan 22 ska vid behov preciseras och omfördelas 
genom beslut i kommunstyrelsen senast i november 2021. 
 

12. Tjugo miljoner kronor (av totalt 50) har avsatts i investeringsbudgeten 2022 för 
kommunstyrelsen avseende projekt utifrån Handlingsplan 22 (H22). För dessa investeringar 
krävs projektkalkyler som tydligt visar på årliga besparingar. Kommundirektören äger rätten 
att fördela investeringsmedlen. Rapportering sker tertialvis till kommunstyrelsen i samband 
med redan beslutad H22 rapportering.  

 
13. Ge kommundirektören i uppdrag att utreda fotbollsföreningarnas förutsättningar att kunna 

träna även under vinterhalvåret för att ha ett underlag klart till 2022 års budgetprocess.   
 

14. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram en sektorsövergripande plan för att stärka 
arbetet med integration. Huvudmålet i planen är att stärka individens förmåga att bli 
självständig och självförsörjande samt att arbetsmarknaden får tillgång till framtida 
personalresurser. Planen skall beskriva ett nuläge och förslag på åtgärder som stödjer 
målsättningen. Arbetet med planen delredovisas till KSAU i november 2021. KSAU ger då 
direktiv för det fortsatta arbetet. 
 

Yrkanden  
Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut (alliansens 
förslag till budget). 

Maria Hjärtqvist (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas förslag till budget. 

Dag Fredriksson yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till budget. 

Jonas Eriksson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till budget.  

Yttrande 
Janette Leinonen (MP) 

 

Beslutsgång  
Ordförande ställer yrkanden mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut   
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Reservation 
Maria Hjärtqvist (S) reserverar sig till förmån för eget förslag. 

Dag Fredriksson (V) reserverar sig till förmån för eget förlag. 

Jonas Eriksson (SD) och Jerzy Kucier (SD) reserverar sig till förmån för eget förlag. 

 
Bakgrund 

Strategisk plan med budget för åren 2022–2024 har utarbetats i enlighet med kommunens årshjul. 
Mål och riktlinjer för verksamheterna har strukturerats i form av ett styrkort. De mål, strategier och 
resultatmätningar som avser perspektivet medarbetare och chef har behandlats av kommunstyrelsens 
arbetsgivarutskott KSAG 2021-06-07. 
 
Utifrån effekterna av covid-19 pandemin råder stor osäkerhet kring hur kommunernas budgetar 
kommer påverkas av kommande skatteprognoser samt eventuella nya statsbidrag. I bifogat 
budgetunderlag ingår de statsbidrag som presenterades i vårbudgeten 18 april 2021. 
Budgetunderlaget är baserat på skatte- och bidragsprognosen enligt cirkulär 2021:20 som släpptes 
den 29 april.  
 
Handlingsplan 22 är framtagen av kommundirektörens ledningsgrupp (KDLG) för att ge en 
ekonomisk effekt och långsiktigt bidra till att stärka kommunens förutsättningar att klara 
välfärdsuppdraget och det ökade tryck demografiutvecklingen innebär. Mer detaljer finns i det 
reviderade dokumentet Handlingsplan 22 ”Fokusområden & angreppssätt” version 3. 
 
I den föreslagna budgeten för åren 2022–2024 förutsätts att Handlingsplan 22 genomförs och 
regelbundet återrapporteras till kommunstyrelsen för att säkerställa att effekterna uppnås. Detta 
gäller även beslutspunkt 12. I föreslagen budget för 2022 är målsättningen att H22 ska underlätta för 
nämnderna att klara deras 1% effektivisering. Dessutom kommer 8,5 miljoner kronor av det totala 
effektiviseringskravet kopplat till inköp om 10 miljoner kronor fördelas ut på nämnderna utifrån 
inköpsvolymerna.  
 
I budgeten 2021 ingår förväntad värdeöverföring från AB Skövdebostäder med 15 mnkr med 
hänvisning till 5§ p1 i lagen om allmännyttiga kommunala bostadsaktiebolag samt förväntad 
utdelning från Skövde Energi AB med 19 miljoner kronor.  
 
För infrastrukturinvestering har belopp om 8 miljoner kronor lagts till reinvesteringar för att renovera 
dämmena i Rhododendrondalen och för Stallsikenrondellen, som är ett medfinansieringsprojekt med 
Trafikverket, har ett avtal färdigställts. Avtalet är 21 miljoner kronor dyrare jämfört med tidigare 
beslutad plan. Totalt är kommunens del av investeringen 76 miljoner kronor varav 18 miljoner 
kronor är medfinansiering.  
 
Följande lokalinvesteringsprojekt och budgeterade belopp utgår ur tidigare beslutad plan: Kavelbro 
transportprogram 5 miljoner kronor, gruppbostad 2023 26 miljoner kronor, paviljong Horsås 2,5 
miljoner kronor, förskola Mossagården 52 miljoner kronor samt förskola Trädgårdsstaden norra 52 
miljoner kronor. Servicebostäder 2022–01 och Servicebostäder 2022-08 utgår som investeringsutgift 
ur tidigare beslutad plan, behovet av servicebostadsplatser tillgodoses istället via extern förhyrning. 
 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsen Datum:2021-06-07 kl. 13:00 49(68) 

 

 

Den totala låneskulden i beslutspunkt nr 5 bygger på att samtliga planerade investeringar i 
kommunkoncernen kommer genomföras 2021 och 2022. Utöver detta tar upplåningsramen också 
hänsyn till andra likviditetspåverkande poster som till exempel utbetalningar av medfinansiering 
utbyggnad E20, pensionsfondsuppbyggnad och fluktuationer i skatteintäkter. Upplåningsramen är 
därmed troligtvis en överskattning av det totala behovet. Skulle vi utgå från en lägre upplåningsram 
kan det bli svårt att finansiera de projekt som ingår i strategisk plan med budget 2022–2024 i fall att 
investeringsprojekten skulle få en väsentligt högre genomförandegrad. 
 
Revisionens budgetram beslutas i ett eget ärende. 
 
Handlingar 

Alliansens investeringsbudget 2022-2024                                                                                                                                                    
Alliansens budget 2022-2024                                                                                                                                                    
Exploatering 2022-2024 
 

Skickas till 

Kommundirektör 
Sektorschef SSV 
Ekonomichef 
Avdelningschef ekonomi & Verksamhetsstyrning 
Redovisningschef 
Samtliga nämnder 
Samtliga bolag 
Samtliga kommunalförbund 
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KS § 108/21 
Ny valdistriktsindelning i Skövde kommun 
KS2021.0152 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 82/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 108/21 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna valnämndens förslag, daterat 2021-03-16, till ny 
valdistriktsindelning för Skövde kommun samt att lämna förslaget till Länsstyrelsen Västra Götaland 
för fastställelse. 
 
Bakgrund 

Enligt 4 kap. 17 § Vallagen ska ett valdistrikt omfatta mellan 1000 och 2000 röstberättigade. Redan i 
samband med Europaparlamentsvalet 2019 låg flera valdistrikt nära gränsen till det högsta antalet 
röstberättigade som får finnas per valdistrikt. 
 
Sett till att Skövde kommun såväl har vuxit som den prognostiserade fortsatta byggnationen och 
befolkningsökningen är det nödvändigt att vidta åtgärder för att även framgent uppfylla vallagens 
krav. Vid förändringar av valdistrikt ska detta behandlas av kommunfullmäktige senast under 
oktober månad året innan det valår där det ska träda ikraft. Därefter faller det på länsstyrelsen att 
fastställa den slutliga indelningen.   
 
Ett förslag till ny valdistriktsindelning har tagits fram av valnämnden för att underställas 
kommunfullmäktige. Förvaltningen gör ingen annan bedömning än den som redovisats av 
valnämnden. 
 
Handlingar 

VLN § 1/21 Förslag till ny valdistriktsindelning i Skövde kommun                                                                                                                                                    
Karta valdistrikt 2022                                                                                                                                                    
Förslag till ny valdistriktsindelning i Skövde kommun inför valet 2022 
 

Skickas till 
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KS § 109/21 
Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning med 
anledning av digital signering av protokoll 
KS2018.0234 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 102/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 109/21 

 

 

Förlsag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att revidera kommunfullmäktiges arbetsordningen enligt upprättat 
förslag (ändring 1-6) med anledning av att möjligheter till digital justering av protokoll införs samt 
för att anpassa arbetssätt till digital hantering av motioner och interpellationer. 
 
Bakgrund 

Införande av digital signering av protokoll och handlingar är ett led i Skövde kommuns arbete mot 
en helt digital nämndsadministration. Den tekniska lösningen (som kommer att kunna garantera 
handlingarnas autenticitet över tid) tas fram av enhet demokratistöd i samarbete med IT-avdelningen. 
För nämndsadministrationen så kommer uppdaterade rutiner för det nya helt digitala arbetssättet att 
tillgängliggöras. Ett digitalt bevarande av protokoll och tillhörande handlingar i Skövde kommuns 
olika dokument- och ärendehanteringssystem bedöms som säker lagring. Detta förfarande underlättar 
sedan i sin tur för en framtida slutarkivering i Skövde kommuns e-arkivslösning. Digitalt signerade 
protokoll och tillhörande handlingar med tillhörande helt digitalt arbetssätt för nämnds-
administrationen i Skövde kommun är huvudspåret framåt. Det analoga arbetssättet med analog 
justering av protokoll och tillhörande handlingar tillåts i undantagsfall vilka avgörs av nämnderna 
själva. 
 
Mot bakgrund av denna utveckling föreslås följande ändringar i kommunfullmäktiges arbetsordning 
att införas från 1 juli 2021. 
 
Ändring nr 1 
Förslag 18 § 
Ordförande bestämmer tiden för när justeringen av protokollet för sammanträdet ska vara 
genomförd. 
Sedan upprop har skett väljer kommunfullmäktige två ledamöter att tillsammans med ordföranden 
justera protokollet från sammanträdet och att i förekommande fall biträda ordförande vid 
röstsammanräkningen. 
Nuvarande lydelse:   
Ordförande bestämmer tiden och platsen för justering av protokollet för sammanträdet.  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunstyrelsen Datum:2021-06-07 kl. 13:00 52(68) 

 

 

Sedan upprop har skett väljer kommunfullmäktige två ledamöter att tillsammans med ordföranden 
justera protokollet från sammanträdet och att i förekommande fall biträda ordförande vid 
röstsammanräkningen. 
 
Ändring nr 2: 
Förslag 19 § 
Ersättare, som är närvarande utan att tjänstgöra, anmäler detta till sekreteraren på det sätt som anges 
vid uppropet. 
Nuvarande lydelse: 
Ersättare, som är närvarande utan att tjänstgöra, antecknar sina namn på en lista. 
 
Ändring nr 3 
Förslag 28 § 
En motion ska vara skriftlig och innehålla uppgifter om motionärens eller motionärernas namn.  En 
ersättare får väcka en motion endast när ersättaren tjänstgör som ledamot vid ett sammanträde. 
Nuvarande lydelse: 
En motion ska vara skriftlig och egenhändigt undertecknad av en eller flera ledamöter.  En ersättare 
får väcka en motion endast när ersättaren tjänstgör som ledamot vid ett sammanträde. 
 
Ändring nr 4: 
Förslag 30§ 
En interpellation ska vara skriftlig och innehålla uppgifter om interpellantens namn.  
Interpellationen ska lämnas till kommunstyrelsens kansli senast kl 12.00 arbetsdagen före dagen för 
det sammanträde, vid vilket ledamoten avser att ställa den.  
Nuvarande lydelse 
En interpellation ska vara skriftlig och egenhändigt undertecknad av en ledamot. 
Interpellationen ska lämnas till kommunstyrelsens kansli senast kl 12.00 arbetsdagen före dagen för 
det sammanträde, vid vilket ledamoten avser att ställa den.  
 
Ändring nr 5: 
Förslag 31§ 
En fråga ska vara skriftlig och innehålla uppgifter om frågeställarens namn.  
Nuvarande lydelse: 
En fråga ska vara skriftlig och egenhändigt undertecknad av en ledamot. Frågan ska vara kortfattad 
och i princip kunna besvaras med ja eller nej.  
 
Ändring nr 6: 
Förslag 34§ 
Protokollet justeras av ordföranden och två ledamöter. Om flera ledamöter har fungerat som 
ordförande under sammanträdet justerar samtliga ordförande protokollet. 
Nuvarande lydelse: 
Protokollet justeras av ordföranden och två ledamöter. Om flera ledamöter har fungerat som 
ordförande under sammanträdet, justerar varje ordförande sina paragrafer i protokollet. 
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Handlingar 

Arbetsordning Kommunfullmäktige 2018-2022 reviderad 2020-12-14 
 

Skickas till 

Författningssamlingen 
Kommunfullmäktiges ordförande 
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KS § 110/21 
Platsvarumärket Skövde 
KS2021.0106 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-03-24 44/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-04-06 55/21 
3 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 103/21 
4 Kommunstyrelsen 2021-06-07 110/21 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ställa sig bakom att Skövde kommun ska ha ett gemensamt 
platsvarumärke Skövde tillsammans med andra aktörer. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Skövde kommun ska använda Platsvarumärke Skövde för 
kommunikation och utveckling av platsen. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att upphäva Strategiskt ramverk Skövde och Varumärkesplattform 
Skövde (dnr 11/0219).  
 
Bakgrund 
Platsvarumärket Skövde ska ligga till grund för en samlad utveckling och kommunikation av Skövde 
som attraktiv plats för inflyttare, besökare och investeringar. Det ska också skapa en ökad lokal 
stolthet och sammanhållning i Skövde.  
 
Under 2020 har en varumärkesplattform och en visuell identitet utvecklats på initiativ av Skövde 
kommun och Next Skövde med syfte att främja en hållbar utveckling av Skövde och att stärka 
Skövdes attraktivitet för dagens och morgondagens skövdebor samt för investerare och besökare.  En 
lång rad personer och organisationer har involverats i processen, genom workshops, enkät och 
dialoger, vilket innebär att en bredd av drivkrafter och insikter har inverkat på utformningen av 
Skövdes platsvarumärke. Dessutom har tidigare undersökningar av Skövdebilden tillvaratagits. 
Bland styrkorna hittar vi den lokala tilltron till Skövde som plats för utveckling och innovation. 
Bland utmaningarna finns Skövdes låga varumärkesstyrka i omvärlden. Mindre justeringar och 
uppdateringar av varumärkesplattform och visuell identitet kan komma att ske över tid.  
 
Platsvarumärket har arbetats fram av en arbetsgrupp bestått av representanter från Skövde kommun 
och Next Skövde och skett i nära samarbete med en extern processledare och grafisk byrå. 
 
Övergripande mål och uppdrag 
I Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021 finns framtagandet av ett nytt varumärke för 
platsen Skövde med som en aktivitet kopplat till målet om att ”Öka inflyttandet till Skövde 
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kommun”. Ytterst handlar satsningen på ett platsvarumärke om att främja en hållbar utveckling av 
Skövde och att stärka Skövdes attraktivitet för dagens och morgondagens skövdebor samt för 
investerare och besökare. 
 
Varumärkesmål 
För att lägga grunden för ett målmedvetet och långsiktigt varumärkesbyggande i Skövde presenteras 
här fem varumärkesmål. Målen baseras på slutsatserna om Skövdebilden idag och ingår i den 
varumärkesplattform som har arbetats fram. De två första handlar om att stärka Skövdebilden lokalt 
och externt. De tre sista handlar om att stärka de tre dimensioner som plattformen bygger på.  Målen 
bryts ner i treåriga strategiska mål och ettåriga processmål som beslutas av partnerskapet.  De fem 
varumärkesmålen ska hjälpa intressenterna till Skövdes varumärkesbyggande att forma strategier och 
initiativ som ger effekt och kan möjliggöra ett lärande över tiden. 
 
En stark och förtroendefull relation mellan skövdebor och platsen Skövde.  
Det första målet är att skövdeborna ska uppfatta Skövde som en rik livsmiljö och känna en glädje 
och stolthet över att bo och verka i Skövde.  Givetvis är ett sådant tillstånd ett resultat av hur vi 
faktiskt utvecklar lokalsamhället och hur medborgare upplever att de kan påverka sin utveckling. 
Men varumärkesbyggande kan vara en katalysator i det arbetet. Enligt drivkraftsanalysen 
(Transvector, 2019) är skövdebornas inställning till att bo och arbeta i Skövde lägre än i 
jämförelseorterna.   
 
En ökad nationell varumärkesstyrka  
Det andra målet är att Skövde ska öka sin varumärkesstyrka i omvärlden.  
Skövdebilden i omvärlden är enligt drivkraftsanalysen (Transvector, 2019) svagare än på 
jämförelseorterna och då åsyftas i första hand kännedom och avsaknad av associationer till Skövde 
som plats. Den lägre kännedomen skapar hinder i arbetet med att attrahera talang, besökare och 
företagare.   
 
Stärka bilden av Skövde som en öppen och växande plats  
Det tredje målet är att inarbeta bilden av Skövde som en öppen och växande plats. Detta är också den 
första dimensionen i varumärkesplattformen för platsen Skövde. Begreppet kan ses som såväl ett 
kärnvärde som ett varumärkesmål. Som mål innebär det att Skövde ska uppfattas som öppet, 
välkomnande och globalt. För detta mål finns enbart ett nuläge utifrån sammanfattningen av enkäter 
och workshops som genomförts under hösten 2020.   
 
Stärka bilden av Skövde som en plats för utforskande och nyskapande  
Det fjärde målet är att Skövde ska uppfattas som en plats för utforskande och nyskapande där det 
finns en kultur för innovation, ett internationellt näringsliv samt utbildning och forskning i framkant. 
Detta är också den andra dimensionen i varumärkesplattformen för platsen Skövde. Begreppet kan 
ses som såväl ett kärnvärde som ett varumärkesmål. Som mål innebär det att Skövde ska uppfattas 
som utforskande, engagerat och nyskapande. För detta mål finns enbart ett nuläge utifrån 
sammanfattningen av enkäter och workshops som genomförts under hösten 2020. 
 
Stärka bilden av Skövde som en aktiv och stimulerande livsmiljö   
Det femte målet är att Skövde ska uppfattas erbjuda en aktiv och stimulerande livsmiljö med goda 
möjligheter till en rik fritid för hela familjen, både i staden och på landsbygden. Detta är också den 
tredje dimensionen i varumärkesplattformen för platsen Skövde.  Begreppet kan ses som såväl ett 
kärnvärde som ett varumärkesmål. Som mål innebär det att Skövde ska uppfattas som aktivt, lustfyllt 
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och naturligt. För detta mål finns enbart ett nuläge utifrån sammanfattningen av enkäter och 
workshops som genomförts under hösten 2020.   
 
Varumärkesmålen mäts till exempel med hjälp av:  

• SCB medborgarundersökning, Nöjd-Region-Index  
• Transvector drivkraftsanalys, allmän kännedom om Skövde, bo- och arbetspremie, 

varumärkespotential  
• Kvantitativa attitydundersökningar med utgångspunkt från Connect, Explore, Enjoy  
• Kartläggning av exponering av Skövde i media/sociala medier  
• Kvalitativa undersökningar med utgångspunkt från stolthet, särart, framtid. 

 
Partnerskap  
För att möjliggöra ett långsiktigt varumärkesbyggande föreslås ett partnerskap som knyter samman 
bärande organisationer för platsens utveckling. Partnerskapets roll är att bredda ägandeskapet kring 
platsvarumärket och bidra med förankring, kanaler till målgrupper och input kring gemensamt 
utvecklingsarbete. Organisationer som ingår kan bidra till både lokal förankring och nationell 
kännedom. De är långsiktiga i sitt förhållningssätt och har fokus på platsens samlade framtida 
utveckling snarare än enskilda särintressen. Partnerskapets aktörer har en samsyn på det strategiska 
utgångsläget för platsen och delar ambitioner för framtiden. 
 
Skövde kommuns och Next Skövde destinationsutveckling AB gemensamma marknadsgrupp 
beslutar om strategiska mål, processer och grundfinansiering. 
 
Målsättningen är att specifika punktinsatser kommer att samfinansieras inom partnerskapet, 
exempelvis kampanjer, mässor och lanseringar kopplat till etableringar och talangattraktion.  
 
Handlingar 

Platsvarumärke Skövde         
 

Skickas till 

Carin Fyhr, kommunikationschef 
Johan Rahmberg, sektorchef medborgare och samhällsutveckling 
Linda Frank, kommunikationsenheten 
Malin Sandegren, Näringslivsenheten 
Charlotte Backman, Next Skövde AB 
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KS § 111/21 
Beslut om taxa för den allmänna VA-anläggningen i 
Skövde kommun att gälla från 1 januari 2022 
KS2021.0201 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 104/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 111/21 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar om att Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun, 
ska gälla från 2022-01-01, med en höjning på 8% för brukningsavgiften och en differentierad 
höjning av anläggningsavgiftens olika delar. 
 
Bakgrund 

Taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun (VA-taxan) reglerar avgiftsuttaget för 
VA-huvudmannens tjänster: tillhandahållande av dricksvatten samt omhändertagande av spill- och 
dagvatten från fastighet och allmän platsmark.  
 
Avgifter för VA tas ut som anläggningsavgift och brukningsavgift.  
 
Anläggningsavgiften tas ut som en engångsavgift när en fastighet ansluts till nätet samt vid utökad 
byggnads- eller fastighetsyta.  
 
Brukningsavgiften är den löpande avgiften för nyttjandet av tjänsterna baserad på hur mycket vatten 
som fastigheten förbrukar. Brukningsavgiften är i sin tur uppdelad i en fast och en rörlig del. 

 
• Föreliggande förslag till VA-taxa att gälla från 1 januari 2022 innebär en höjning av 

brukningsavgiften (fast och rörlig del) med 8%. 
• Anläggningsavgiften analyseras med 3-5 års mellanrum, i enlighet med servicenämnden 

riktlinjer för VA-verksamheten. Senaste revideringen, som var en höjning med 20 %, var 1 
januari 2018. Föreliggande förslag till VA-taxa att gälla från 1 januari 2022 innebär en 
höjning av anläggningsavgiften. Den procentuella höjningen är olika stor för de olika delarna 
i anläggningsavgiften. Syftet med detta är att öka ändamålsenligheten i taxan, dvs nå så rätt 
som möjligt i kostnadsfördelningen mellan olika typer av fastigheter. 

• VA-taxan innehåller också ett antal övriga avgifter för bland annat förstörd mätare och 
förgävesbesök. Då dessa inte har höjts på några år innebär föreliggande förslag även en 
höjning i den delen. 
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Brukningstaxan 

Som grund för förslaget till höjning av brukningsavgiften med 8% ligger en analys av intäkter och 
kostnader för perioden 2021-2026. Taxan ger servicenämnden som VA-huvudman möjligheten att 
besluta om justering av taxan utifrån förändringar i Konsumentprisindex (KPI) vilket under 2020 
steg med 1,6 %. Behovet överstiger alltså KPI och beslut om höjning förs därför upp till 
kommunfullmäktige. Taxan för 2021 innebar en höjning av brukningsavgiften med 4%. Denna 
höjning motsvarade inte kostnadsökningarna och budgeten för 2021 är därför ett underskott på 4 
miljoner. Rättspraxis, utifrån Lagen om allmänna vattentjänster, är att resultatet i VA-verksamheten 
ska balanseras över en 3-årsperiod, dvs att ett underskott ska ha täckts av ett överskott inom 3 år. 
Föreslagen höjning på 8% innebär att verksamheten behöver budgeteras med ett underskott på 5,5 
miljoner för 2022. Analysen 2021-2026 visar på behov av fortsatta årliga höjningar kring 8% för 
2023 och 2024 och att verksamheten då kan få överskott i budgeten från 2024. 
 
Kapitalkostnaderna stiger kraftigt kommande år med anledning av de stora investeringar som görs i 
verksamheten; Stadskvarns reningsverk, utbyggnadsområden, exploateringsområden mm. En 
redovisningsändring som genomförs 2021 innebär en omfördelning av kostnader från investering till 
driftbudgeten som också påverkar behovet av taxehöjning. Skövde VA har tagit fram en 
kompetensförsörjningsplan och den visar på behov av 3-4 ytterligare tjänster i verksamheten. 
Utökningen kommer att genomgå kommunens sedvanliga prövning innan beslut men analysen 2021-
2026 tar höjd för utökningen. 
 
Analysen har ett par större osäkerheter, framförallt gällande perioden efter 2023. Det finns en 
osäkerhet kring hur om- och utbyggnaden av Stadskvarns reningsverk kommer påverka 
driftkostnaderna. Ökande krav på reningsverken, bland annat rening av läkemedelsrester, kan 
påverka investeringsbehoven. Reinvestering i ledningsnätet, alltså att byta ut gamla ledningar, har 
under flera år varit nedprioriterat till förmån för nyinvesteringar i utbyggnadsområden (ex Böja) och 
exploateringsområden (ex Trädgårdsstaden). Under 2021 arbetar verksamheten med en förnyelseplan 
som ska ge en fingervisning om hur reinvesteringsbehoven ser ut framåt. För dagvattennätet finns 
stora osäkerheter om behoven av investeringar för att möta klimatförändringarna samt ökade krav på 
rening av dagvattnet som lämnar våra tätorter. En stor post i driftbudgeten är inköp av vatten från 
Skaraborgsvatten och där pågår diskussioner i kommunalförbundet kring behov av ytterligare 
reningssteg som kan påverka vattenpriset mot kommunerna. Som en viktig samhällsfunktion 
påverkas VA-verksamheten av den upprustning av civilförsvaret som pågår i landet vilket kan 
medföra ökade kostnader för verksamheten. 
 
För typhus A (småhus som förbrukar 150 kubikmeter vatten per år) ökar avgiften med 1,5 kr per dag 
eller från 6 684 kr per år till 7 218 kr inkl moms. För en lägenhet i typhus B (flerbostadshus med 15 
lägenheter) ökar avgiften med en knapp krona per dag eller från 4 010 kr per år till 4 331 kr inkl 
moms. 
 
Varje år gör branschorganisationen Svenskt Vatten en sammanställning av VA-taxor i Sveriges 
kommuner. I sammanställningen för 2021 deltog 252 kommuner. Om vi säger att den kommun som 
har billigast VA-avgift har plats 1 så var Skövde kommun, i jämförelsen för 2021, på plats 59 för 
typhus A och plats 60 för typhus B. Med den taxa som föreslås för 2022 hade Skövde kommun i 
årets jämförelse hamnat på plats 94 för typhus A och plats 79 för typhus B. Viktigt att komma ihåg 
att andra kommuner sannolikt också höjer taxorna till 2022 vilket kommer flytta Skövde uppåt i 
listan. 
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Avgifter till VA-huvudmannen för tjänster som regleras via avtal där det anges att avgifterna följer 
höjningar av VA-taxan får följaktligen också en höjning på 8%. Detta gäller bland annat vissa 
industri- och sprinkleravtal samt för abonnenter utanför verksamhetsområdet. 
 
Anläggningstaxan 

Förslaget till VA-taxa för 2022 innebär en höjning av anläggningstaxan. Skövde kommuns taxa 
baseras på branschorganisationen Svenskt Vattens basförslag för VA-taxa där fyra olika parametrar 
används för att beräkna anläggningsavgifter: Bostadsenhetsavgift (tidigare kallad Lägenhetsavgift), 
Servisavgift, Förbindelsepunktsavgift samt Tomtyteavgift. Motivet till att ha flera delar i avgiften är 
att kunna differentiera avgifterna för att uppfylla vattentjänstlagens krav på en skälig och rättvis 
fördelning av kostnaderna. Föreliggande förslag till taxa innebär en höjning av bostadsenhetsavgiften 
med 11%, servisavgiften med 19%, förbindelsepunktsavgiften med 16% och tomtyteavgiften med 
30%. 
 
Som grund för förslaget finns en analys som konsulten VA Strategi Sverige AB genomfört på 
uppdrag av Skövde VA. Den baseras på kommunens kalkyler av kostnader och intäkter för 
anslutningar kommande år och har som utgångspunkt att taxan ska ge full kostnadstäckning, dvs att 
kostnader som är direkt hänförbara till nya anslutningar ska täckas av intäkter från 
anslutningsavgifter. Nuvarande taxa ger en kostnadstäckning på 73% vilket alltså visar på behov av 
höjning av avgiften. Kostnadstäckningen ser väldigt olika ut för olika områden och varierar från 23% 
upp till långt över 100%. I rapporten presenteras ett förslag till höjning som utgår ifrån full 
kostnadstäckning. Förslaget innebär olika stora höjningar för anläggningsavgiftens olika parametrar. 
Den största höjningen i rapportens förslag får tomtyteavgiften vilken kan motiveras med att det är 
dyrare att bygga ut i områden med stora tomter där färre anslutningar ska dela på kostnaden för 
ledningarna. 
 
Vid närmare analys av konsekvenserna av rapportens förslag till höjning har Skövde VA noterat att 
den stora höjningen av tomtyteavgiften ger en kraftig påverkan på anslutningsavgifterna i 
utbyggnadsområdet Truvet och för etableringar i ex Norra Ryd. Det finns goda skäl att öka 
tomtyteavgiftens andel av den totala anläggningsavgiften men Skövde VA bedömer att denna 
omfördelning behöver tas i flera steg. Föreliggande förslag till VA-taxa har därför en något mindre 
höjning av tomtyteavgiften. De något lägre intäkter detta medför gör att kostnadstäckningen blir 96% 
istället för 100%, 97 miljoner i intäkter och 101,5 i kostnader. Mellanskillnaden täcks med 
brukningsavgifter. 
 
För typhus A, småhus med 800 kvadratmeter tomtyta, ökar anläggningsavgiften från 126 610 kr till 
149 338 kr inkl moms. För typhus B, flerbostadshus med 15 lägenheter och 800 kvadratmeter 
tomtyta, ökar anläggningsavgiften från 441 190 kr till 498 463 kr inkl moms. 
 
Svenskt Vattens årliga sammanställning av kommunernas VA-taxor omfattar även 
anläggningsavgifter och för 2021 deltog 251 kommuner. Om vi säger att den kommun som har 
billigast taxa har plats 1 så var placeringen för Skövde kommun i jämförelsen för 2021 på plats 79 
för typhus A och plats 120 för typhus B. Med den taxa som föreslås för 2022 hade Skövde kommun i 
årets jämförelse hamnat på plats 125 för typhus A och plats 147 för typhus B. Viktigt att komma ihåg 
är att andra kommuner sannolikt också höjer taxorna till 2022 vilket kommer flytta Skövde uppåt i 
listan. När det gäller anläggningsavgifter bör också noteras att skillnaderna är stora över landet från 
44 tkr i Överkalix till 325 tkr i Vaxholm för typhus A-. 
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Handlingar 

SEN § 38/21 VA-taxa 2022                                                                                                                                                    
PM Justerat förslag till nya anläggningsavgifter 2022 i Skövde kommun                                                                                                                                                    
VA-taxa 2022, version 3, 2021-05-17                                                                                                                                                    
Rapport VA-taxa Skövde 2021-03-26 
 

Skickas till 

Servicenämnden 
Linda Cavemyr 
Christian Landelius Törning 
Annika Holmén 
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KS § 112/21 
Beslut om likvidation av KHF Trygga Hem i Skövde och 
kommunens köp av föreningens fastigheter 
KS2021.0202 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 105/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 112/21 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja föreningen KHF Trygga Hem i Skövde tillstånd för att sälja 
sina två fastigheter. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja föreningen KHF Trygga Hem i Skövde 
tillstånd för att träda i likvidation inom en rimlig tid efter att fastigheterna har sålts. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om att köpa fastigheten Södra Rosenhaga 
15 från KHF Trygga Hem i Skövde för en köpeskilling om 5 667 223 kronor. Preliminärt datum för 
tillträde är 2021-10-01. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om att köpa fastigheten Krokusen 22 från 
KHF Trygga Hem i Skövde för en köpeskilling om 3 678 108 kronor. Preliminärt datum för tillträde 
är 2021-10-01. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anslå 9 345 331 kronor i extra investeringsbudget 
till kommunstyrelsen för finansiering av dessa två fastighetsförvärv. 
 

Bakgrund 

Servicenämnden beslutade 2021-05-20 att överlämna följande ärende för beslut i 
kommunfullmäktige. 
 
Kort historik om föreningen KHF Trygga hem i Skövde 
Historiken om kooperativa hyresrättsföreningen Trygga hem i Skövde började med att det byggdes 
två LSS-boende i bostadsrättsform en i 1988 och en i 1990. Dessa startades ihop med Riksbyggen 
som förvaltare. I samband med ÄDEL-reformen 1992 övergick ansvaret för föreningen till Skövde 
kommun som sedan dess ägde samtliga bostadsrätter i dessa fastigheter. 
 
På grund av en svag finansiellställning och eftersatt underhåll i dessa bostadsrättsföreningar 
genomfördes en förändring. En ytterligare anledning var att regelverket för en bostadsrättsförening 
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kräver 3 medlemmar. Kommunen och Riksbyggen var vid detta tillfälle de enda två medlemmarna i 
föreningen. 
 
Det beslutades att fusionera föreningarna i en kooperativ hyresrättsförening. Detta enligt en modell 
som Riksbyggen erbjuder till kommuner. För att klara underhållsbehov togs upp nya lån med 
kommunalborgen. Den nya föreningen instiftades 2016-06-21. I den nya organisationsformen är 
kommunen ensam hyresgäst och hyr ut dessa lägenheter i andra hand. 
 
Anledningen till beslutet 

En analys av det långsiktiga underhållsbehovet av föreningens fastigheter tydliggjorde att föreningen 
var i behov av utökat kommunalborgen för att kunna finansiera kommande underhåll. Detta ledde till 
en analys av tre framtida scenarier för föreningen. 

• Att låta föreningen växa genom att överlåta andra kommunala fastigheter till föreningen, 
därmed skulle en självfinansieringsmöjlighet uppstå för investeringar. 

• Utöka kommunalborgen till föreningen varmed föreningen kan finansiera investeringar 
• Avveckla föreningen och överta fastigheterna i kommunal regi 

 
Det sista alternativet bedömdes ge den för Skövde kommun mest kostnads- och tidseffektiva 
förvaltning av dessa två fastigheter. 
 
Av ovanstående anledning och på Skövde kommuns initiativ har styrelsen i KHF Trygga hem i 
Skövde tagit fram en avvecklingsplan för föreningen. 
 
Enligt §47 i föreningens stadgar måste Skövde kommun skriftligt godkänna både försäljning av 
fastigheter och att föreningen ska träda i likvidation. 
 
Effekter av beslutet 
Enligt §57 av föreningens stadgar tillfaller det överskottet i föreningen, som uppstår efter att 
verksamheter lagligen avvecklas, Skövde kommun. 
 
2020-12-31 hade föreningen ett eget kapital på 1 421 946 kronor. Förslaget är att Skövde kommun 
köper fastigheterna till bokfört värde. Efter avvecklingen av föreningen kvarstår då det egna kapitalet 
minus årsresultatet inklusive avvecklingskostnaderna. Det överskott som kommer att tillfalla Skövde 
kommun är i nuläget svårbedömt. Intensiva förhandlingar har hållits med Riksbyggen för att 
minimera avvecklingskostnader. Avvecklingskostnader till Riksbyggen blir 300 000 kronor, vilket 
bedöms vara en rimlig uppskattning av nedlagt arbetstid från Riksbyggens sida. 
 
När fastigheterna framgent kommer i kommunens förvaltning kvarstår ordinära 
förvaltningskostnader, men nuvarande kostnader för ekonomisk förvaltning och extern finansiering 
faller bort. Föreningen har idag en balans mellan kostnader och hyresintäkter. När det framgent 
främst faller bort kostnader bör denna förändring inte negativt belasta servicenämndens budget. 
 
I arbetsprocesser för både de anställda hos fastighetsavdelningen och enhetschefer på de respektive 
boende bedöms en övergång till kommunal förvaltning av dessa fastigheter spara arbetstid. 
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Handlingar 

SEN § 37/21 Likvidation av KHF Trygga Hem i Skövde och kommunens köp av föreningens 
fastigheter                                                                                                                                                    
Köpeavtal Krokusen 22.docx                                                                                                                                                    
Köpeavtal Södra Rosenhaga 15.docx 
 

Skickas till 

Carina Berhane SSE 
Bas Thijssen 
Kommundirektören  
Ekonomichef  
Mark och Exploateringschef 
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KS § 113/21 
Sammanträdesdagar 2022 för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige 
KS2021.0170 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-26 101/21 
2 Kommunstyrelsen 2021-06-07 113/21 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att fastställa sammanträdesdagar 2022 för kommunstyrelsen enligt nedan. 
 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa sammanträdesdagar 2022 för kommunfullmäktige enligt 
nedan. 
 
Bakgrund 

Ett förslag till sammanträdesdagar 2022 har upprättats. Förslag till sammanträdesdagar har anpassats 
till tiderna för regionfullmäktiges sammanträden (22/2, 12/4, 13-14/6, 11/10, 25/10 och 29/11). 
 

Kommunstyrelsen  
måndagar kl 13.00 

Kommunfullmäktige  
måndagar kl 18.00 
 

10 januari 31 januari 
7 februari 28 februari 
7 mars 28 mars 
11 april 2 maj 
9 maj 30 maj 
7 juni 20 juni, start 13.00 
20 juni, start 08.00  
5 september 26 september 
10 oktober Torsdag 13 oktober, avtackning av 

avgående fullmäktige 
31 oktober, nya fullmäktige tillträder 

7 november 21 november 
21 november 12 december 
12 december  
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Handlingar 

         
Skickas till 

Samtliga nämnder 
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KS § 114/21 
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 7 juni 
KS2021.0006 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen 2021-06-07 114/21 
 

 

Beslut 

Nedanstående handlingar har inkommit och anmäls härigenom till kommunstyrelsen. 
 
Bakgrund 

 
Handlingar 

Namnunderskrifter Eric Uggla 2021-06-07 

Mötesanteckning, Kommunala pensionärsrådet 2021-04-19_underskrift                                                                                                                                                    
BUN § 31/21- Remissyttrande över ansökan om godkännande som huvudman för utökning av en 
befintlig fristående gymnasieskola, Olinsgymnasiet i Skara AB (dnr 2021:628)                                                                                                                                                    
BUN § 32/21- Remissyttrande över ansökan om godkännande som huvudman för utökning av en 
befintlig fristående gymnasiesärskola, Olinsgymnasiet i Skara AB (dnr 2021:630)                                                                                                                                                    
Protokoll Räddningstjänsten Östra Skaraborg, direktionen 2021-04-29                                                                                                                                                    
Protokoll Skaraborgs kommunalförbund 2021-05-07                                                                                                                                                    
Protokoll nr 84 Skövde Stadshus AB 2021-05-03                                                                                                                                                    
Arbetsordning 2021 Skövde Stadshus AB                                                                                                                                                    
VD-instruktion 2021 Skövde Stadshus AB                                                                                                                                                    
Protokoll Avfallshantering Östra Skaraborg 2021-05-24                                                                                                                                                    
Protokoll fört per capsulam vid årsstämma Skövde Stadshus AB 2021 
Skickas till 
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KS § 115/21 
Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 7 juni 
KS2021.0007 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen 2021-06-07 115/21 
 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut. 

Bakgrund 

Delegationsbeslut enligt nedan är fattade enligt delegationsordningen fastställd 2019-01-14 dnr 
KS2014.0493 
 

Beslutsärenden i arbetsutskottets protokoll: 2021-04-29 

 

Anställningsbeslut KS2021.0108 

-04 Nyanställda 210401-210430 

 

Delegationsbeslut SSV (KS2021.0010) 

-01 Sektorchef SSV reviderad attestförteckning 2021-05-18 

 

Delegationsbeslut SSB (KS2020.0008) 

-11 Delegationsbeslut skolskjuts 20210407-20210510 

-12 Ärendelista delegationsbeslut skolskjuts 210323-210519 

 

Delegationsbeslut SSO (KS2020.0057) 

-02 Delegationsbeslut Sektor socialtjänst MAJ 2021 
Handlingar 

         
Skickas till 
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Information 
Kommundirektörenens information: 

Corona 
De flesta verksamheter börjar nu kunna öppna upp successivt i takt med lättnader av 
restriktionerna. Sjukfrånvaron bedöms ligga på rimlig nivå inom samtliga sektorer. Brukare 
inom äldreomsorg och inom funktionsnedsättning har nu fått två doser vaccin. Ca 1100 
vård och omsorgspersonal har fått dos 2 och resterande vård och omsorgspersonal 
kommer få dos 2 under v 23 och 24. Inga smittade brukare inom SVO eller SSO (2/6) 

Ledningsgrupp corona kommer träffas varje vecka fram till semestrarna. Under 
semestrarna kommer sektorschefer/tf sektorschefer fortsätta träffas varje vecka för att följa 
utvecklingen kring covid-19 och fatta eventuella beslut. 

Tillsynsrapport kommunala Lantmäteriet 
Det finns 39 kommunala lantmäterikommuner i Sverige. 261 kommuner saknar detta och är 
beroende av det statliga lantmäterier. Kommunala Lantmäteriet (KLM) får inte höra till 
samma förvaltning som Mark och exploatering (MEX). Personal som utför arbete åt KLM 
skall vara anställd av KLM. Förrättningshandläggning skall ske utan omotiverade uppehåll 
och Myndighetens kontaktinformation skall anges på kommunens hemsida. 

VD-rapport 
Ägardialog Kreativa Hus Skövde AB 2021-05-27 - Styrelsen har beslutat att förlänga Gustaf 
Wikbloms förordnande som tf. vd till den 1 november 2021. I övrigt uppgav bolaget att de 
har hög beläggningsgrad i de olika fastigheterna förutom i Eldaren 1 där större 
anpassningar krävs för att kunna hyras ut. Bolaget får tillgång till nyförvärvet Penta 9 den 1 
juni 2021 och projektering pågår. Covid-19 har inte haft en större påverkan på 
verksamheten vilket är positivt. Bolaget fortsätter att samarbeta nära Science Park Skövde 
AB och ett varumärkesarbete pågår som kommer att harmonisera med Skövde kommuns 
platsvarumärke. Diskussion fördes kring bolagets roll i utbyggnaden av Mariesjö.  

Ägardialog Skövde Flygplats AB 2021-05-27  -Vd berättar  att flygplatsen är 
beredskapsflygplats sedan december 2020 med krav på en timmes inställelsetid. 
Ersättningen från Trafikverket är 200 tkr i månaden. Bolaget har fått rycka in på icke-ordinär 
arbetstid för tre ambulansflyg och en organtransport. Status som beredskapsflygplats 
prövas varje månad. Försvarsmakten har ännu inte börjat flyga i Karlsborg. Dronamics har 
skrivit avtal med 38 flygplatser i Europa varav Skövde Flygplats är den enda i Sverige. De 
avser etablera sig hos bolaget under hösten. Vd kommer att gå ner till 60 procent arbetstid 
och har släppt rollen som verksamhetsansvarig.  
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	2021-06-07
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	2021-05-12
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	2021-06-07
	108/21
	1 Kommunstyrelsens arbetsutskott
	2021-05-26
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	2021-06-07
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	1 Kommunstyrelsens arbetsutskott
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	2021-04-06
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	3 Kommunstyrelsens arbetsutskott
	2021-05-26
	103/21
	4 Kommunstyrelsen
	2021-06-07
	110/21
	1 Kommunstyrelsens arbetsutskott
	2021-05-26
	104/21
	2 Kommunstyrelsen
	2021-06-07
	111/21
	1 Kommunstyrelsens arbetsutskott
	2021-05-26
	105/21
	2 Kommunstyrelsen
	2021-06-07
	112/21
	1 Kommunstyrelsens arbetsutskott
	2021-05-26
	101/21
	2 Kommunstyrelsen
	2021-06-07
	113/21
	1 Kommunstyrelsen
	2021-06-07
	114/21
	1 Kommunstyrelsen
	2021-06-07
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	Datum
	Behandlat av
	KS § 85/21 Svar på medborgarförslag om behov av anpassade badplatser för kallbadare i kommunen
	KS2020.0295
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 86/21 Svar på medborgarförslag om kalla bad i Skövde kommun
	KS2020.0309
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 87/21 Svar på medborgarförslag om enhetlig resursfördelning för de kommunala skolorna i Skövde kommun
	KS2020.0380
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 88/21 Svar på medborgarförslag om kommunövergripande gemensam resurs för hemmasittare i grundskolan i Skövde kommun
	KS2020.0406
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 89/21 Svar på medborgarförslag om läsårsbudget för Skövde kommuns kommunala skolor
	KS2020.0407
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 90/21 Svar på medborgarförslag om kommunövergripande resursskola för grundskolan i Skövde kommun
	KS2020.0408
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 91/21 Svar på medborgarförslag om socioekonomisk resursfördelning baserat på aktuellt elevunderlag för grundskolorna i Skövde
	KS2020.0409
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 92/21 Sommargåva 2021
	KS2021.0183
	Beslut
	Bakgrund Det senaste året har många medarbetare till följd av Corona/Covid-19 haft en hög arbetsbelastning. Som ett uttryck för uppskattning för de insatser som gjorts, har ett förslag lyfts om en sommargåva till samtliga medarbetare i Skövde kommun. ...
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 93/21 Dataskyddsombudets granskning av Microsofts Office 365 molntjänst för e-post
	KS2020.0261
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 94/21 Ansökan om medel från Egnells fond för underhåll, renovering och flytt av offentliga gestaltningar
	KS2021.0176
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 95/21 Upphävande av styrdokument för intern kontroll
	KS2021.0165
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 96/21 Riktlinjer för politiska partiers tillgång till kommunala lokaler och mark
	KS2017.0453
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 97/21 Finansrapport T1 2021
	KS2021.0190
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 98/21 Kommunstyrelsens tertialrapport 1 (T1) 2021
	KS2021.0166
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 99/21 Särskilt bidrag till handikappföreningar 2021 - ansökningar
	KS2021.0040
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 100/21 Översiktsplan för Göteborg Dnr. 0199/17, granskning
	KS2019.0178
	Beslut
	Yttrande
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 101/21 Översiktsplan 2021 Tibro kommun, granskning
	KS2020.0332
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 102/21 Töreboda kommuns översiktsplan 2030, granskning
	KS2019.0444
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 103/21 Detaljplan för del av Böja 6:2 m.fl., antagande
	KS2020.0149
	Beslut
	Detaljplanens syfte och huvuddrag
	Bakgrund
	Förslaget
	Motivering av beslut
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 104/21 Detaljplan för Humlevägen (Skövde 5:250), antagande
	KS2020.0188
	Beslut
	Sammanfattning
	Bakgrund
	Förslaget
	Motivering av beslut
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 105/21 Ändring av detaljplan för Hasslum, väster om kv Kylaren (1496K - DP608), antagande
	KS2020.0356
	Beslut
	Detaljplanens syfte och huvuddrag
	Bakgrund
	Motivering av beslut
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 106/21 Ändring av detaljplan för Trädgårdsstaden, etapp 3 (1496K – P2018/9), antagande
	KS2021.0048
	Beslut
	Bakgrund
	Förslaget
	Motivering av beslut
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 107/21 Strategisk plan med budget 2022-2024
	KS2021.0162
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 108/21 Ny valdistriktsindelning i Skövde kommun
	KS2021.0152
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 109/21 Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning med anledning av digital signering av protokoll
	KS2018.0234
	Förlsag till beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 110/21 Platsvarumärket Skövde
	KS2021.0106
	Förslag till beslut
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 111/21 Beslut om taxa för den allmänna VA-anläggningen i Skövde kommun att gälla från 1 januari 2022
	KS2021.0201
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Brukningstaxan
	Anläggningstaxan
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 112/21 Beslut om likvidation av KHF Trygga Hem i Skövde och kommunens köp av föreningens fastigheter
	KS2021.0202
	Förslag till beslut
	Bakgrund
	Anledningen till beslutet
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 113/21 Sammanträdesdagar 2022 för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige
	KS2021.0170
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 114/21 Anmälningsärenden kommunstyrelsen 7 juni
	KS2021.0006
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till

	KS § 115/21 Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 7 juni
	KS2021.0007
	Beslut
	Bakgrund
	Handlingar
	Skickas till
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